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V  následujících týdnech projde 
ul.  Na  Náměstí a  Na  Javorce velkou 
obnovou v  rámci akce „Davle – rekon-
strukce oboustranných chodníků v ulici 
Na Náměstí a Na Javorce“.
Celkové náklady stavby byly vyčísleny 
podle rozpočtu projektové dokumen-
tace na  9  476 714  Kč, což je značná 
částka, proto se  zastupitelstvo roz-
hodlo, že  požádá o  podporu Minis-
terstvo pro místní rozvoj v  programu 
„Integrovaný regionální operační pro-
gram (IROP)“ téma doprava. Důvodem 
žádosti byl bezpečný pohyb po Davli, 
dále se řeší chodníky vedoucí podél 
komunikace II. třídy č. 102 (Praha–Ště-
chovice), a  to chodníky v  úseku ulice 
Na  Náměstí a  Na  Javorce. Projekt řeší 
rekonstrukci chodníku ulice Na  Ná-
městí v  úseku od  pozemkové parcely 
č. 602/10 po  křižovatku s  ulicí Vltav-
ská. Chodník v  ulici Na  Javorce bude 
rekonstruovaný v úseku od křižovatky 
s  ulicí V  Kruhovce po  Sběrnu druhot-
ných surovin. Celková délka rekon-

struovaných chodníků bude 914,48 m, 
chodníky budou navázány na 4 auto-
busové zastávky.
Po  posouzení naší žádosti nám byla 
přidělena dotace až  do  výše 90 % ná-
kladů. Z čehož příspěvek EU může činit 
až 8 055 207 Kč. Přesněji 85 % ceny bude 
uhrazeno ze strukturálního fondu ERDF 
(Evropský fond pro regionální rozvoj), 
5 % ze státního rozpočtu a 10 % uhradí 
městys Davle.
Po  komplikovaném výběrovém řízení, 
kde jediným kritériem byla cena, vyhrá-
la fi rma P-V  rekultivace (IČ: 25715607), 
která nabídla cenu 8 402 094,12 Kč včet-
ně DPH.
Stavební práce byly zahájeny v  ulici 
Na  Javorce polovině dubna a  Na  Ná-
městí v květnu 2018. V průběhu stavby 
se objevily neočekávané problémy, na-

příklad nutnost vyměnit veřejné osvět-
lení, včetně potřebnosti lépe osvětlit 
přechody pro chodce, objevila se havá-
rie vodovodního řadu, bylo potřeba vy-
čistit dešťovou kanalizaci a z provozních 
důvodů pokácet šest lip (více na str. 2). 
V ulici Na Javorce se muselo přeložit te-
lefonní vedení a  autobusová zastávka. 
Vzhledem k  tomu, že  stavba probíhá 
bez uzavírek, tak jsou s ním spojeny ob-
tíže z  hlediska automobilové dopravy 
i chůze v místě stavby. Tímto se omlou-
váme za případné komplikace a děkuje-
me za pochopení.
Věříme, že budoucí podoba davelského 
náměstí a  Javorky vynahradí veškeré 
komplikace způsobené stavbou a  při-
nese nám všem příjemnější prostředí 
a zejména bezpečný a bezproblémový 
pohyb po Davli.
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Před zahájením stavby „Davle – rekon-
strukce oboustranných chodníků v  uli-
ci Na  Náměstí a  Na  Javorce“ si městys 
Davle nechal zpracovat posudek lip 
rostoucích v ulicích Na Náměstí a K Pi-
vovaru. Z  posudku vyplynulo, že  šest 
lip se musí z provozně bezpečnostních 

důvodů odstranit. Lípy měly v korunách 
dutiny velkého průměru. Hloubka dutin 
dosahovala cca 10  cm, dřevo bylo na-
hnilé a rozsah dalšího poškození dřevní 
hmoty limitoval soudržnost. V dutinách 
se  již vyskytovala patogenní houba – 
choroš šupinatý (Polyporus squamo-

sus), která napadá živé rostlinné tkáně 
a rozkládá mrtvou hmotu.
Zachránit bohužel nešly, návrhy na  re-
dukci korun na  tzv. primární korunu 
znalec nedoporučil, jelikož je na  uve-
dené pohlíženo jako „poškození dře-
viny“ podle zákona a  hrozila by za  to 
sankce. Z  estetického hlediska by byly 
lípy nevzhledné, proto bylo vydáno roz-
hodnutí o  kácení s  uloženou náhradní 
výsadbou deseti nových lip, které opět 
dotvoří prostor davelského náměstí.

Rekonstrukce zpevněných ploch v  uli-
ci Okružní, městyse Davle, místní 
část Sloup. Rekonstrukcí vozovky do-
šlo ke  zkvalitnění dopravní obsluhy 
jak pro motorovou dopravu, tak pro 
pěší. V  rámci stavby bylo dále prove-
deno odvodnění zpevněných ploch 
do  vsakovacích objektů. Hlavní část 
komunikace byla provedena z  asfaltu, 
odbočná větev ulice Okružní byla reali-
zována s krytem ze zatravňovací dlažby 
s  distančními nálisky, aby bylo zajiště-
no vsakování.
Stavba byla zahájena předáním sta-
veniště zhotoviteli – BES s. r. o. – dne 
16. 11. 2017. Původní stav komunikací 
byl v  havarijním stavu, rozbitý asfalt, 
štěrk, místa hlína, hluboké výmoly. 
Tyto vrstvy byly odtěženy, povrch byl 
srovnán a  uhutněn, navezeny nové 
podkladní vrstvy komunikace. Ty byly 
uloženy mezi nově osazené betonové 
obrubníky. Dále byly ke  všem přístu-

pům na  pozemky přiléhající ke  komu-
nikacím provedeny nové vjezdy a vstu-
py ze  zámkové dlažby mezi betonové 
obrubníky.
Odvodnění zpevněných ploch je zajiš-
těno podélným a příčným spádováním 
do vsakovacích objektů, vsakovací ob-
jekt byl proveden s krytem ze zatravňo-
vací dlažby. Pod pojížděnou konstrukcí 
byl vybudován příkop v  šířce 40  cm 
a  hloubce 100  cm. Příkop byl vysypán 
štěrkodrtí a lemován separační geotex-
tilií. Na  rozdíl od  PD byl odvodňovací 
příkop po  zjištění skutečných spádo-
vých parametrů podloží a  provedení 
vjezdů na  jednotlivé pozemky prove-
den v  celé délce na  jedné straně ko-
munikace a ta má tedy jednotný příčný 
sklon. Na  konci příčné větve Okružní 
ulice byla z důvodu nerovného povrchu 
navazující komunikace v ulici V Kopan-
ské a nemožnosti svést dešťovou vodu 
do  stávající dešťové vpusti, doplněna 

před křižovatkou ještě jedna dešťová 
vpusť napojená na  stávající dešťovou 
kanalizaci. V  odbočné větvi je povrch 
vozovky řešen zatravňovací dlažbou 
s  distančními nálisky, které umožňují 
vsakování dešťových vod. Bilance deš-
ťových vod není nikterak touto stavbou 
ovlivněna. Na závěr byly provedeny te-
rénní úpravy v okolí a zatravnění.
Jako komplikace při výstavbě vznikla 
potřeba provést havarijní výměnu vo-
dovodního potrubí v  této ulici. Vlivem 
probíhajících prací došlo k havárii jed-
né přípojky, která musela být okamži-
tě opravena. Při těchto výkopových 
pracích bylo zjištěno, že  hlavní řad je 
proveden z  nekvalitní litiny, je uložen 
nedostatečně hluboko, a  tedy vlivem 
následných prací na opravě komunika-
ce hrozí jeho další poškození a násled-
né poruchy. Po  konzultaci a  prohlídce 
fi rmou VHS Benešov spol. s.r.o. – pro-
vozovatelem vodovodu, bylo konsta-
továno, že je nezbytné z hlediska další 
životnosti a  zajištění bezporuchového 
provozu provést jeho okamžitou vý-
měnu. Z  toho důvodu bylo nutné dne 
24.  11.  2017 přerušit probíhající práce 
na opravě komunikace a provést výmě-
nu vodovodu. Poté byly dne 23. 2. 2018 
práce na  opravě komunikace obnove-
ny. Následně již práce probíhaly bez 
výraznějších komplikací a  stavba byla 
dne 31.  3.  2018 předána objednateli. 
Jako poslední důležitá věc bylo zkolau-
dování celé stavby Odborem dopravy 
Černošice, které bez závad proběhlo 
dne 10. 5. 2018.

Mgr. Jiří Prokůpek
starosta

Lípy Na Náměstí

Rekonstrukce ulice Okružní
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23. zasedání Zastupitelstva městyse 
Davle se konalo 14. 12. 2017 v salonku 
Hotelu Pivovar. V  jeho úvodu pan sta-
rosta kontrolu zápisu ze zasedání č. 22. 
Následně pan místostarosta přítomným 
představil rozbor hospodaření za  III. 
čtvrtletí 2017 (příjmy: 26 151 731,35 Kč 
a  výdaje: 28 409 106,97 Kč), který za-
stupitelstvo vzalo na vědomí. V dalším 
bodě představil úpravu rozpočtu č. 6 
v  roce 2017 (příjmy: 34 604 351,50  Kč 
a  výdaje: 35 387 250,76 Kč). Pan mís-
tostarosta předložil zastupitelstvu též 
návrh rozpočtu na  rok 2018 (příjmy 
a  výdaje ve  výši: 33 262 tis. Kč). Úpra-
va rozpočtu č. 6 a  návrh rozpočtu za-
stupitelstvo schválilo. Zastupitelstvo 
dále projednalo a  schválilo navýšení 
vodného. Cena vodného se  zvyšu-
je o  1,35 Kč/m3 s  DPH na  celkovou 
cenu 52,80 Kč. Cena stočného zůstane 
na  úrovni roku  2017, tj. 33,35 Kč/m3 
s DPH. K úpravě ceny vodného a stoč-
ného dojde od 1. 1. 2018. V dalším bodě 
byly projednány a  schváleny smlouvy: 
o  zřízení věcného břemene – služeb-
nosti č. IV–12-6020096/VB/001 s  ČEZ 
Distribuce, a. s., za  fi nanční náhradu 
ve výši 33 840 Kč; o zřízení věcného bře-
mene služebnosti se Správou železniční 
a dopravní cesty, s.o., za úplatu ve výši 
3.630 Kč; kupní smlouvy na prodej po-
zemkové parcely p. č. 199/85, k.ú. Davle 
o výměře 7 m2 paní Svatavě Chrastilové 
za cenu 3500 Kč; kupní smlouvy na pro-
dej pozemkové parcely p.  č. 199/84 
o  výměře 8  m2 v  k.ú. Davle paní Karo-
líně Smutné za  cenu 4000  Kč; kupní 
smlouvy na prodej pozemkové parcely 
p.č. 86/72 o výměře 34 m2 v k.ú. Davle 
manželům Mileně a  Petrovi Skokovým 
za cenu 17 000 Kč. Následně se zastupi-
telstvo vyjádřilo k předkupnímu právu 
a  nabídce k  odkoupení chaty č. e. 64 
na obecním pozemku p. č. 86/58 v k.ú. 
Davle za cenu 144 200 Kč od JUDr. Alice 
Koberové. O předkupním právu nebylo 
rozhodnuto, bude o  něm dále jedná-
no na  příštím zasedání. Zastupitelstvo 
navrhlo a  schválilo jako přísedícího 
Okresního soudu Praha-západ na  ob-
dobí 2018–2021 Ing.  Tomáše Zunta. 
Dále byla projednána a  schválena 

smlouva o  spolupráci při zabezpečo-
vání požární ochrany s obcí Měchenice. 
Městys Davle zabezpečí v  k. ú. Měche-
nice pomoc při hašení požárů a prová-
dění záchranných a  likvidačních prací 
za odměnu ve výši 130 Kč/1 obyvatele 
Měchenic/rok. V  dalším bodě pan sta-
rosta představil výsledky výběrového 
řízení akce „Davle – rekonstrukce obou-
stranných chodníků v ulici Na Náměstí 
a Na Javorce“ jehož vítězem se stala fi r-
ma P-V rekultivace, s. r. o., IČ: 25715607 
za  částku 8 402 094  Kč včetně DPH. 
Zastupitelstvo schválilo veřejnopráv-
ní smlouvy s  Farní charitou Starý Knín 
a  Slavojem Davle. Farní charita Starý 
Knín obdrží 50 000  Kč a  Slavoj Davle 
obdrží částku ve  výši 100 000  Kč. Dal-
ším bodem bylo projednání a schvále-
ní darovacích smluv s PFA, JUDO Davle 
Štěchovice, SDH Sloup a  FBK Davle 
z  důvodů podpory činnosti mláde-
že. Všichni obdarovaní obdrží částku 
ve výši 15 000 Kč na podporu sportovní 
činnosti dětí. Dalším bodem progra-
mu bylo schválení architektonického 
řešení stavby rodinného penzionu 
na pozemcích p. č. 403/48 a 77/20 v k.ú. 
Davle, od  generálního projektanta Te-
ranos, s. r. o. Zastupitelstvo schválilo 
dále výši poplatku za  provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, tří-
dění a  využívání komunálních odpa-
dů. Poplatky pro rok 2018 zůstávají 
ve stejných částkách jako v  roce 2017. 
Zastupitelstvo městyse Davle stanovilo 
a schválilo svým neuvolněným členům 
za výkon funkce měsíční odměny v ná-
sledujících částkách: předseda výboru/
komise/zvláštního orgánu obce obdrží 
odměnu ve výši 3068 Kč; člen výboru/
komise/zvláštního orgánu obce bude 
mít odměnu 2557  Kč a  člen zastupi-
telstva bez dalších funkcí pak 1534 Kč. 
Odměny v  uvedené výši bude posky-
tována od 1. 1. 2018. V případě nástu-
pu náhradníka na uprázdněný mandát 
člena zastupitelstva obce bude odmě-
na poskytována ode dne složení slibu. 
V případě budoucích změn v obsazení 
jednotlivých funkcí bude odměna po-
skytována ode dne zvolení do příslušné 
funkce. Zastupitelstvo dále rozhodlo, 

že  zakoupí pracovní vůz Multikár M25 
4x4 – sypač a radlice za cenu 155 000 Kč. 
Nová multikára nahradí dosluhující vůz. 
Pan starosta dále přítomným předal in-
formace o rekonstrukci mostu Vltavanů, 
který bude zprovozněn v  jednom pru-
hu v kyvadlovém provozu na semafory 
od 16. 12. 2017 do 15. 3. 2018. Od 16. 3. 
do 7. 6. 2018 bude most opět zcela uza-
vřen. Podle předpokladů stavebníka 
bude nový most od 8. 6. do 21. 9. 2018 
opět v  kyvadlovém provozu na  sema-
fory. Dále informoval o stavu a provozu 
školní jídelny při ZŠ Davle, která aktuál-
ně se připravuje 550 obědů. Velikostně 
je na  hraně kapacity a  zastupitelstvo 
rozhodlo, že  zadá zpracování studie 
na rozšíření kuchyně, včetně vybavení. 
Odhad nákladů je cca 12 mil. Kč. V této 
věci bude dále jednáno a  zejména 
se bude hledat možnost využít na rozší-
ření fi nance ze státního rozpočtu. Zastu-
pitelstvo též přítomným sdělilo, že pro 
důchodce navýší příspěvek na  oběd 
na  14  Kč. Pan místostarosta představil 
probíhající práce v  ulici Okružní, kde 
dojde k  celkové renovaci této místní 
komunikace. Stavební povolení bylo 
vydáno až 16. 11. 2017, což byl původ-
ní předpoklad ukončení stavby, navíc 
v  ulici došlo k  havárii vodovodu a  sta-
vební práce musely být přerušeny. Pan 
starosta přítomným představil výsledek 
jednání mezi obcemi, krajem a  auto-
busovými dopravci. Aktuálně největší 
problém je nařízení vlády o  zvýšení 
mzdy řidičů o 2,70 Kč/km. Obce nesou-
hlasí, aby toto zvýšení mezd řidičům 
šlo na úkor rozpočtu obcí. Pan starosta 
přítomné informoval, že  za  Pivovarem 
byla nainstalována první solární lampa 
(Smartlampa), že se od 1. 1. 2018 opět 
mění Stavební zákon a že 18. 12. 2017 
bude na Starém mostě fi lmována rekla-
ma a  nemělo by nijak dojít k  omezení 
pohybu. Závěrem tohoto bloku pan 
starosta představil plány zastupitelstva 
na  rok 2018: očekáváme dokončení 
rekonstrukce ulice Okružní, včetně vý-
měny vodovodu; zahájíme rekonstrukci 
chodníků v ulici Na Náměstí a Na Javor-
ce; v plánu je rekonstrukce komunikací 
Na  Balkáně a  Nad Lomem; dále bude-
me jednat se SŽDC o stavbě lávky pro 
pěší nad kolejištěm davelského nádra-
ží, aktuálně je dokončena objemová 
studie lávky. V  rámci diskuze s  občany 

pokračování na str. 4

Z městyse

23. veřejné zasedání
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byl vznesen dotaz pí. Kotábové: „Budou 
oslavy 100 let české státnosti?“ Odpo-
věď: „Zastupitelstvo se  tím konkrétně 
nezabývalo, dohodne se  na  způsobu 
oslav s využitím námětů občanů a spol-

ků.“ P. Rykl dal podnět, aby do výkopů 
v  souvislosti s  budováním chodníků 
byly vloženy nové kabely pro veřejné 
osvětlení a znovu si stěžoval na zápach 
v domě čp. 227 a  jeho okolí. Odpověď 
na  podmět mu bylo, že  věc necháme 

posoudit správce veřejného osvětlení 
Eltodo Citelum a  na  případné nutné 
výměny budeme reagovat. V závěru za-
stupitelstvo popřálo všem přítomným 
hezké prožití vánočních svátků a úspěš-
ný rok 2018.

24. zasedání Zastupitelstva městyse 
Davle se  uskutečnilo 22.  3.  2018 v  sa-
lonku Hotelu Pivovar. Po  pravidelné 
kontrole minulého zasedání a  sdělení, 
že smlouva o spolupráci při zabezpečo-
vání požární ochrany s obcí Měchenice 
byla podepsána, předal pan starosta 
slovo panu místostarostovi, který pří-
tomným přestavil rozbor hospodaře-
ní za  rok 2017 (příjmy: 34 604 352  Kč 
a výdaje: 35 387 251 Kč). Zastupitelstvo 
vzalo rozbor hospodaření na  vědomí. 
Následně zastupitelstvo schválilo úpra-
vu rozpočtu č. 1 a 2 v roce 2018 (příjmy: 
33 518 tis. Kč a  výdaje: 34 318 tis. Kč). 
V dalším bodě zastupitelstvo souhlasilo 
s  tím, aby se MŠ Davle a ZŠ Davle, pří-
spěvkové organizace, zapojily do výzvy 
„Podpora škol formou projektů zjed-
nodušeného vykazování“ – „Šablony 
pro MŠ a ZŠ II“ a předložily v této výzvě 
projektové žádosti. Následně proběhlo 
odsouhlasení dohody o změně veřejno-
právní smlouvy s městem Jílové u Prahy 
v zajišťování výkonu přenesené působ-
nosti ve  věcech přestupků. Nové pod-
mínky smlouvy jsou v  krytí fi nančních 
náhrad za provedené úkony. Za projed-
nání přestupku městys Davle městu Jí-
lové u Prahy poskytne úhradu 2000 Kč 
a 100 Kč za zprávu o pověsti a vyjádření 
ke  zbrojnímu průkazu. V  dalším bodě 
byly projednány a  schváleny smlouvy: 
o  budoucí smlouvě o  zřízení věcného 
břemene služebnosti a smlouvu o právu 
provést stavbu č. IV–12-6021924 s  ČEZ 
Distribuce, a.s., za  fi nanční náhradu 
13 400 Kč na Sázavě; o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene služebnosti 
a smlouvu o právu provést stavbu č. IV-
12-6021688/VB/1 s ČEZ Distribuce, a.s., 
za fi nanční náhradu 2400 Kč na Sázavě; 
o  zřízení věcného břemene služebnos-
ti č. IV-12-6019754/3 s  ČEZ Distribu-

ce, a. s., za  fi nanční náhradu 33 600  Kč 
v ulici K Rybníku, Davle. Kupní smlouvu 
na prodej pozemkové parcely p.č. 609/4 
– 82  m2 v  k.ú. Davle fi rmě Messenger 
service, s. r. o., Patočkova 712/3, 169  00 
Praha 6, IČ: 26125145, za cenu 41 000 Kč; 
směnnou smlouvu na parcely p.č. 306/5 
– orná půda a parcely p.č. 869 – ostat-
ní plocha, dráha za parcelu p.č. 303/11 
– ostatní plocha, jiná plocha vše v  k.ú. 
Davle s Otou Zárubou; směnnou smlou-
vu s  Luďkem Liškou, Floriánem Warci-
akem, Danielou Warciakovou a  Otou 
Zárubou, kde městys je výlučným vlast-
níkem části pozemků p.č. 380/5, 643/4, 
463/10, 643/5, Luděk Liška, Florián War-
ciak, Daniela Warciaková a  Ota Záruba 
jsou spoluvlastníky části pozemků p.č. 
463/9, 643/3, 643/2, 380/3 a 463/12 vše 
v k.ú. Davle. Městys hodlá výše uvede-
né pozemky směnit. Dále zastupitelstvo 
schválilo směnnou smlouvu na  par-
cely p.č. 616/13 v  majetku městyse 
Davle, za  parcelu p.č. 835/7 v  majetku 
Římskokatolické farnosti Štěchovice, 
vše v  k.ú. Davle a  nechválilo nabídku 
na  odkoupení ideální ½ pozemků p.č. 
835/5 a 835/6 v k.ú. Davle od Ing. Boři-
voje Zbuzka, Ing. Petra Zbuzka a Václava 
Hlávky za  cenu 188  525  Kč. Zastupitel-
stvo městyse Davle projednalo a schvá-
lilo změnu znění kapitol 6, 7 a 8 „Zprávy 
o  uplatňování územního plánu Davle“, 
schválené usnesením Zastupitelstva 
městyse Davle ze dne 22. září 2016, je-
jíž součástí jsou Pokyny pro zpracová-
ní návrhu změny č. 2 územního plánu 
Davle, na  základě změny stanoviska 
Krajského úřadu Středočeského kraje, 
č.j. 002612/2018/KUSK ze  dne 1. února 
2018, jako příslušného orgánu ochrany 
přírody a orgánu posuzování vlivů na ži-
votní prostředí, kterým bylo upuštěno 
od  vyhodnocení vlivů návrhu změny 

č. 2 ÚP Davle na soustavu Natura 2000 
a  na  životní prostředí (tzv. vyhodnoce-
ní SEA). Zastupitelstvo městyse Davle 
uložilo starostovi městyse zveřejnit 
a předat zhotoviteli úplné znění Zprávy 
o  uplatňování ÚP Davle. Pan starosta 
představil občanům výsledky výběro-
vého řízení na „Projekt přístavba jídel-
ny ZŠ“ (DÚR, DSP, DPS). Výběrové řízení 
proběhlo 22. 3. 2018 pětičlennou komi-
sí. Bylo osloveno 5 fi rem, 3 fi rmy podaly 
nabídku, 2 fi rmy se  omluvily. Nejnižší 
nabídku v částce 520 000 Kč učinila fi r-
ma D-Plus projektová a  inženýrská a.s. 
(IČ: 26760312) a  zastupitelstvo schvá-
lilo smlouvu o  dílo s  dodavatelem. 
Pan starosta dále přítomné informoval 
o  stavu rekonstrukce mostu Vltavanů. 
Most je uzavřen a  stále se  předpoklá-
dá, že  podle harmonogramu stavby 
bude do  8.  6.  2018 otevřen kyvadlově 
na semafory do 20. 9. 2018. Komplikace 
v automobilové dopravě budou i v bu-
doucnu, jelikož se  připravuje částečná 
uzavírka silnice II/102 mezi Strnady 
a  Štěchovicemi z  důvodu rekonstrukce 
komunikace a  mostů. Zahájení stavby 
je předpokládáno na podzim 2018, kdy 
dojede k  zahájení přípravných prací – 
kácením zeleně. Na  jaře 2019 začnou 
stavební práce. Doba realizace akce je 
odhadována na  cca 2 roky. Pan staros-
ta dále informoval o dokončení opravy 
komunikace v  ulici Okružní ve  Sloupu 
a opravě chodníků v Davli. V rámci po-
sledně uvedené stavby již proběhly 
koordinační schůzky, z  nichž vyplynu-
la potřebnost opravy: vodovodního 
řadu; nová kabeláž veřejného osvětlení; 
oprava dešťové kanalizace – vše v ulici 
Na Náměstí. Doba výstavby se předpo-
kládá v  délce 5 měsíců. Stavba bude 
zahájena v  dubnu 2018. V  rámci stav-
by „Oprava chodníků v Davli“ si městys 
Davle nechal zpracovat posudek na stav 
lip a  návrh jejich ošetření. Posudkem 
„Hodnocení dřevin v  intravilánu obce 
dle požadavku zadavatele“ zpracoval 

24. veřejné zasedání

dokončení ze str. 3

pokračování na str. 5
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Bc. Tomášem Dolenským – Péče o dřevi-
ny (IČ: 66993989) dne 14. 3. 2018. Z po-
sudku, ve kterém bylo hodnoceno 12 lip 
v prostoru ulice Na Náměstí a K Pivova-
ru bohužel vyplynulo, že šest lip v pro-
storu ulice Na Náměstí jsou v havarijním 
stavu. Jejich záchrana není možná. Tyto 
lípy bude nutné pokácet, s čímž zastu-
pitelstvo souhlasí a  na  jejich místě do-
jde k náhradní výsadbě mladými jedinci 
lip. Pan starosta požádá o  vydání roz-
hodnutí. Pan místostarosta informoval, 

že městysi Davle byla schválena dotace 
od  Státního fondu životního prostředí 
ČR na  kompostéry a  štěpkovač. Zastu-
pitelka pí. Chrastilová pozvala přítomné 
ples základní školy, který se  uskuteční 
v  sobotu 24. 3. 2018 v  sále Hotelu Pi-
vovar. Závěrem pan starosta představil 
stav přípravy projektu a žádosti na sta-
vební povolení na opravu ulic Na Balká-
ně a Nad Lomem. Paní doktorka Zacho-
vá, informovala o  přípravě akce „Vítání 
občánků“, které se  uskuteční v  sobotu 
24. 3. 2018 v  obřadní síni. Od  přítom-

ných zazněl dotaz, zda městys může 
vymáhat poplatek za  projednání pře-
stupku na přestupkové komisi od obča-
nů? Odpověď: Poplatek za  projednání 
přestupku může vymáhat pouze město 
Jílové u  Prahy, s  nímž máme podepsa-
nou smlouvu o  spolupráci ve  výkonu 
přestupkových řízení. V  diskuzi se  za-
stupitelstvem zazněl též dotaz, zda 
se  uvažuje o  změně způsobu vytápění 
v MŠ i v ZŠ? Odpověď: Ano, obec se tím 
zabývá.

Z městyse

Školní okénko

dokončení ze str. 4

Milí Davelští, svěží jarní vzduch a  více 
sluníčka přinesly i  příval energie 
do naší školy. 18. dubna proběhl zápis 
do budoucích 1. tříd. Uvítali jsme téměř 
šedesát předškoláčků, kteří si přišli vy-
zkoušet a  splnit rozličné pohádkové 
úkoly. Všechny princezny a princové si 
s nimi hravě poradili a zachránili prin-
ceznu Zlatovlásku a  jako poděkování 
si odnesli krásnou papírovou korunku. 
Ve školní jídelně čekala na děti sladká 
odměna a v tělocvičně slavnostní foce-
ní. Bylo to moc příjemné a  veselé od-
poledne pro malé i velké.

20. dubna jsme se s chutí zapojili do prá-
ce na  zvelebení naší školy, jejího okolí 
i úklidu ulic městyse Davle. Osázeli jsme 
si květináče do školního dvora a nyní už 
se kocháme tou barevnou krásou. Útul-
ný školní dvůr využíváme jak pro aktivní 
trávení velkých přestávek, tak pro nefor-
mální výuku. A také zde parádně hraje-
me stolní tenis.
Moc rádi také využíváme venkovní 
učebnu – altán umístěný v  davelském 
parku. Prosíme všechny návštěvní-
ky parku, aby altán užívali v  dobrém 
úmyslu a udržovali jej v čistotě. Ať nám 
slouží všem.
S  dětmi výletíme a  poznáváme rádi 
– letos na  jaře nás nadchla plzeňská 
Techmanie, pražská výstava Mumií, vý-
stava smyslů, anglická divadelní před-
stavení, cirkus a několik cestovatelských 

přednášek. Čeká nás návštěva němec-
kého Legolandu, výlety na  paddle 
boardech, poznávání přírody na biofar-
mě Botanicus, také několik škol v příro-
dě v  českých horách a  spousta pěších 
výletů pro našem krásném povltavském 
a posázavském okolí.
Hrdí jsme na  naše šikovné matemati-
ky, přírodovědce, češtináře i  angličti-

náře, kteří vzorně a statečně reprezen-
tovali naši školu v  mnoha oborových 
olympiádách. Naši mladí sportovci nás 
potěšili úspěchy v kopané a atletice.

Klidný a pohodový předletní čas přeje-
me ze školy všem čtenářům Soutoku.

Za tým davelské školy
Mgr. Jana Hrubá, ředitelka

Slovo ředitelky ZŠ
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Školní okénko

Plesová tombola pomůže s nákupem 

knížek

Šestý ročník školního plesu davelské 
školy dopadl na  jedničku! Návštěvníci 
se bavili, dětem se vystoupení povedla, 
kapela hrála až do dvou do rána, lahod-
ného vína bylo dost, spoustu krásných 
šatů a krásných žen jsme viděli, mnoho 
ztepilých tanečníků roztančilo parket 
a  všechny lístky do  tomboly se  proda-
ly. Za bohatou tombolu moc děkujeme 
všem sponzorům školního plesu.

Výtěžek z  letošního školního plesu 
činí úctyhodných 29  284  Kč. Veškerý 
výtěžek plesu využijeme na  projekt 
školní knihovna, který si zvolili naši 
žáci napříč všemi ročníky. Maximum 
ze  získané částky bychom chtěli in-
vestovat do  knih samotných. Chybí 
nám ještě část peněz na úložné regá-
ly na  knihy, takže pokud jste nebyli 
na plese, ale myšlenka školní knihov-
ny vás oslovuje, můžete přispět 
i na toto potřebné vybavení.

Pokud byste rádi škole věnovali zajíma-
vé dětské knižní tituly nebo chtěli dě-
tem vybrané knížky sami zakoupit, dej-
te nám vědět. I  tuto formu spolupráce 
moc oceníme.

O průběhu a hlavně o výsledku tohoto 
školního projektu budeme rádi infor-
movat. Knihovnu bychom chtěli dětem 
otevřít od září 2018.

Za tým davelské školy
Mgr. Jana Hrubá, ředitelka

Čas adventu

V  době adventu se  vždy s  dětmi při-
pravujeme na  vánoční svátky. Poví-
dáme si o  starých lidových zvycích, 
vyrábíme ozdoby, řetězy, dárky pro ro-

diče a na vánoční trh, pečeme cukro-
ví, zdobíme okna, stromečky, zpíváme 
koledy a děláme si hezkou atmosféru. 
Vyvrcholením toho je vystoupení dětí 
na vánočních besídkách pro rodiče.

Zimní sportování

Již po několikáté se některé děti zúčast-
nily pětidenního kurzu Hravé lyžování 
v Chotouni. Začalo se v pondělí po obě-
dě, kdy pro děti přijel autobus a naložili 
jsme potřebné vybavení – lyže, boty, 
helmy. Na  svahu čekali zkušení lekto-
ři. Po  společném zahajovacím pokřiku, 
rozcvičení a  rozdělení do skupin podle 
schopností, zdolávaly děti překážky, 
slalom, podjížděly různě vysoké branky, 
sbíraly za jízdy ze země předměty a zku-
sily jezdit i  ve  dvojicích. Po  pěti dnech 
usilovného, ale i  zábavného snažení, 
změřily děti své síly v  závodech. Ob-
držely diplom i  medaili. Všem zúčast-
něným se  ve  ski areálu líbilo a  těšíme 
se na příští rok.
V únoru jsme měli ve školce neobvyklou 
návštěvu. Bylo to psí spřežení. Šest psů 
plemene Husky se svým pánem, a sáň-
ky, koloběžka a  trojkolka, kterou psi 
tahají. Dozvěděli jsme se něco o chovu 
psů, jak se  o  ně starat, jak krmit, jak je 
trénovat a že má smečka svého vůdce. 
Pak se všechny děti, na trojkolce tažené 
dvěma psi, svezly. Pro děti to byl mimo-
řádný zážitek.

Veřejná vystoupení

24.3.2018, v  sobotu, přišlo šest dětí 
ze Sluníček uvítat malé občánky Davle. 
Na programu měli mimo krátkých básni-
ček písničky Hradišťanu J. Pavlici s jarní 
tematikou a  ukolébavku pro nejmenší. 
Svůj program uvedli dvakrát vzhledem 
k  velkému počtu vítaných dětí. Odmě-
nou jim bylo uznání rodičů, pochvala 

Zima a jaro v mateřské škole
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Sport

Vyhodnocení činnosti oddílu Judo 

Davle -Štěchovice za rok 2017

Oddíl Judo měl k 31. 12. 2017 celkem 
zaregistrovaných 75 členů u  ČSJu 
z  toho v  A-oddílu bylo registrováno 
14 závodníků, v B-oddílu a v přípravce 
bylo registrováno 43 závodníků.
K  31.  12.  2017 má oddíl registrováno 
celkem 7 trenérů, z toho jednoho tre-
néra a  zkušebního komisaře 2. třídy 
a 6 trenérů 3. třídy a dva zkušební ko-
misaře 3. třídy a také 2 cvičitelky Judo. 
Další trenérka 3. třídy bude moci být 
registrována v  průběhu roku 2018 
po dosažení plnoletosti.
Závodníci oddílu v počtu 224 se v roce 
2017 zúčastnili celkem 31 závodů, 
na kterých získali 60 prvních míst, 43 
druhých míst a 52 třetích míst.

Judo Davle – Štěchovice

paní učitelky a  pozvání do  cukrárny 
od obecního úřadu.
Další veřejné vystoupení připravují děti 
z Berušek. Chystají se zpestřit program na 
oslavách dne žen spolku Vltavanu, a také 
překvapí každou z žen malým dárečkem.

Naše jaro

Náš letošní vzdělávací program se jme-
nuje „Jen si, děti, všimněte, co je krásy 
na  světě“. Proto se  celý rok podrobněji 
zabýváme přírodou v  jednotlivých roč-
ních obdobích. V  tom jarním období, 
kdy se  příroda probouzí, jsme s  někte-
rými dětmi, poprvé vyrazili na  školu 
v přírodě do Ekocentra Střevlík v Hejnici 
u  Liberce. Pobyt byl plánován od  pon-
dělí do pátku, tak snad to čtyři noci děti 
bez rodičů vydrží. Pobyt tam byl velice 
příjemný a práce všech lektorů, kteří pro 
děti připravovali dopolední a odpolední 
program, byl velice profesionální. S dět-
mi to moc pěkně uměli. Celý den jsme 
byli venku, v lese, na louce, u koní, v par-
ku u zámku, u řeky. Nikdo si nevzpomněl 
ani na  televizi, ani na  počítač. Děti po-
znávaly život brouků, chytaly je do sítěk, 
život včel, koní, lesních zvířat, poznávaly, 
kdo žije v zemi, jak vnímat přírodu a svět 

všemi smysly. A  pořád si vlastně hrály. 
I díky tomu, že nám přálo počasí a bylo 
opravdu jaro, vraceli jsme se  z  lesa jen 
na oběd a na večeři. Abychom si pama-
tovali, co všechno jsme přes den zažili, 
vždy po večeři jsme si nakreslili do de-
níku nějaký obrázek. Vyrobili jsme tričko 
s brouky pomocí razítek, a i na zmrzlině 
jsme byli. Za zbylé peníze jsme si v míst-
ním krámku koupili něco na památku – 
kolečko se střevlíkem na batoh a pastel-
ku z větvičky stromu.
Vyhovovalo nám ubytování v Ekocentru. 
Děti spaly v pokoji vždy se svou paní uči-
telkou, proto se jim snad ani nestýskalo. 
Den končil sprchováním a  pohádkou. 
Děti usnuly dřív, než pohádka skončila.
Zatímco někdo byl ve  škole v  přírodě, 
i děti ve školce zatoužily cestovat a zažít 
dobrodružství. Paní učitelky vymyslely 
týden tvořivých her a  výtvarných čin-
ností na  téma „Cesta do  pravěku“. Vše 
odstartovalo poslechem četby na pokra-
čování z knihy E. Štorcha Lovci mamutů 
a prohlížením ilustrací Z. Buriana. Nechy-
běla ani prezentace na PC. A pak otázky 
a  odpovědi k  tématu. Všichni malovali 
na karton kosti, kameny, ohýnek, lovec-
ké nástroje a  dominantou byl mamut. 

Vyzkoušeli si mamuta v několika barvách 
při práci s gelovou podložkou a společně 
vytvořili nástěnné jeskynní kresby. Také 
děti moc bavilo otiskovat pravěká zvířa-
ta do  keramické hmoty. Své výrobky si 
mohly vzít domů. Na zahradě si pak hrály 
na archeology, opekly mamuta (špekáč-
ky) na připraveném ohništi a vše završily 
pravěkým obědem. Paní kuchařky totiž 
vtáhly do tématu a ony jim připravily pe-
čené maso na kosti a brambory ve slup-
ce. Jedly rukama – jako v pravěku! Všem 
moc chutnalo. Pro kamarády a  rodiče 
pak děti připravily v centrální šatně pre-
zentaci celého projektu.
V dubnu začal pro 50 dětí naší školy kurz 
plavání v plaveckém bazénu v Příbrami, 
první lekci máme již za sebou.
Plánujeme celodenní výlety do  okolí, 
vláčkem, autobusem i pěšky a budeme 
pozorovat přírodu a živočichy.
Zase nám ten rok tak rychle utekl, bude-
me se s našimi nejstaršími loučit. Zahrad-
ní slavnost plánujeme na 19. 6. 2018 od-
poledne na  školní zahradě a  už máme 
představu, jaký bude program. Přijďte 
se  podívat! Zveme všechny rodiče, ba-
bičky, dědečky a kamarády.

Kolektiv učitelek mateřské školy

pokračování na str. 8
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Sport

Na  krajském mistrovském přeboru 
Sčk 2017 získali závodníci oddílu 7 
titulů přeborníků Sčk, 5 druhých míst 
a 3 třetí místa. V historii oddíl na těch-
to krajských přeborech získal v  roce 
2012 – 2 tituly, v roce 2013 – 3 tituly, 
v  roce 2014 – 6 titulů, v  roce 2015 – 
8 titulů v roce 2016 – 4 tituly a v roce 
2017 – 7 titulů, celkově získal oddíl 
za dobu svého trvání 30 titulů mistrů 
– přeborníků Sčk.
Mistrovství České republiky se v  roce 
2017 zúčastnili 4 závodníci: Martin 
Dufek a Michaela Novotná v kategorii 
st. žáků a  Klára Matoušková a Tomáš 
Kolman v kategorii ml. žáků,
Martin Dufek a  ani Míša Novotná 
bohužel v  letošním roce přestože 
na MČR dle bodů z Ranking listu po-
stoupili oba ze 7. místa, pro zranění, 
které si způsobili na  ČP v  Teplicích 
týden před MČR do  bojů o  medaile 
nezasáhli. Druzí dva naši zástupci 
v  kat. mladších žáků zase neunesli 
na  MČR psychický tlak a  nepostou-
pili z prvního kola. Medailové umís-
tění oddílu i  v  roce 2017 zachraňo-
vala Míša Novotná, která jako členka 
družstev děvčat Sčk získala na  MČR 
stříbrnou medaili a  tak po  umístění 
v roce 2014 – 1. místo, v roce 2015 – 
2. místo v roce 2016 – 2. místo v roce 
2017 také 2. místo se stala v historii 
oddílu nejlepší a  nejúspěšnější zá-
vodnicí v  kategorii mladších a  star-
ších žáků, žákyň.
Na Mezinárodním pohárovém závodu 
konaném dne 25. 6. 2017 v Lucembur-
sku se Martin Dufek umístil na 2. mís-
tě a  naše mláďata obsadila v  Berlíně 
na  stejném závodě 3. prosince 2017 
neuvěřitelná dvě druhá místa, Anička 
Weydová a  Marek Pauzar a  dvě třetí 
místa Matěj Pína a Matěj Lukáš.
Závěr letošního úspěšného vystoupe-
ní našeho Judo oddílu završilo 20 zá-
vodníků z  A  a  B oddílu 16. prosince 
2017 na  prestižním pražském Vánoč-
ním turnaji konaném na  Zbraslavi, 
kde naši zástupci získali v konkurenci 
nejlepších a největších pražských od-
dílů vynikající 4. místo, před třetí Ya-
warou, po  druhé Zbraslavi a  prvních 
Vršovicích a získali pro naše městečko 
diplomy a medaile za skvělé umístění 
mezi nejlepšími pražskými oddíly, kdy 

i  Spartu jsme nechali o  jedno místo 
za sebou, úspěch byl určitě ještě lepší, 
kdy pro zvýšenou teplotu po zvážení 
nenastoupil letošní mistr Sčk Jakub 
Slanec a z rodinných důvodů se závo-
du nezúčastnili další dva letošní mistři 
Sčk Klára Matoušková a Vilda Špaček.
V roce 2017 působil oddíl již v nových 
prostorách, sportovní hale městyse 
Davle, kde se souhlasem vedení měs-
tečka a po dohodě se současným ná-
jemcem haly panem Janem Laššákem, 
si zrekonstruoval v roce 2016 prostory 
po bývalém squashi a položil zde na-

pevno zápasiště -tatami. Oddíl Judo 
získal tak potřebný klid, ale i  pevné 
zázemí pro další sportovní činnost, 
která se  již čtvrtým rokem za  sebou 
úspěšně odehrává na  vrcholové re-
publikové judo scéně.
Oddíl také prostřednictvím svého 
partnera Judo Ústí nad Labem v  prů-
běhu roku 2017 zajistil a finančně při-
spěl na účast našich závodníků na let-
ním Judo táboru v  Bedřichově. Tento 
tábor se uskuteční i v roce 2018 a opě-
tovně bude určen pro nejlepší závod-
níky oddílu.
Dosažených úspěchů by nebylo bez 
svědomité a  odpovědné práce všech 
trenérů a cvičitelů, kteří svoji práci vy-
konávají dobrovolně, ve svém volném 
čase bez nároku na finanční odměnu, 
ale také sponzorů, kteří na činnost od-
dílu prostřednictvím OS -Judo Davle-
-Štěchovice finančně a  materiálně 
v roce 2017 přispěli.

Touto cestou jako hlavní trenér 
a předseda oddílu bych rád poděko-
val všem našim sponzorům za  jejich 
podporu, bez které by se  realizace 
cílů oddílu nedala uskutečnit, zá-
vodníkům za  vzornou reprezenta-
ci a  za  příkladné sportovní chování 
a  vystupování na  závodech, kterých 
se  za  náš oddíl zúčastnili. Trenérům 
a  cvičitelům oddílu za  vzorné a  pří-
kladné vedení našich závodníků a ve-
dení Městysu Davle za  pochopení 
při změně a  rekonstrukci cvičebních 
prostor pro oddíl a rodičům – trené-

rům za  konkrétní pomoc při této re-
konstrukci.
Co říci na závěr, naši závodníci oddílu 
Judo Davle-Štěchovice i  v  roce 2017 
opětovně úspěšně a vzorně reprezen-
tovali svůj oddíl, své ZŠ, ale hlavně 
naše malé městečko Davli jak po celé 
České republice, tak i v zahraničí.
Vážení přátelé, příznivci a  podporo-
vatelé našeho Judo oddílu slibujeme 
vám všem, že  i  v  roce 2018 se  bude-
me snažit se  udržet na  republikové 
Judo scéně a  ti menší se  budou sna-
žit získat co nejvíce úspěchů při kraj-
ských judo závodech, a tak co nejlépe 
propagovat jméno našeho městečka 
Davle, jehož název mají naši závodní-
ci vytištěný na  jmenovkách na  svých 
kimonech.

Váš Ing. Miloslav Málek, hl. trenér 
a předseda oddílu Judo Davle-

-Štěchovice

dokončení ze str. 7
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Počasí

Počasí v roce 2017
Víte co je to ČNV ONK?
Český národní výbor pro omezování ná-
sledků katastrof… může to být voda, su-
cho, následně i požáry. Extrémní počasí je 
velkou hrozbou pro celé lidstvo – vznikají 
materiální škody a lidé při extrémním po-
časí mnohdy i umírají. Nejen na počátku 
tohoto roku jste si mohli všimnout, že  je 
tak nějak málo vody. Sucho může být 
nejen klimatické, ale také hydrologické 
nebo půdní a  jeho počáteční příčinou je 
nedostatek atmosférických srážek. Vláda 
schválila státní koncepci ochrany před 
suchem, kterou garantují MŽP a  MZe 
mj. Národním akčním plánem adaptace 
na změnu klimatu, připravovanou protie-
rozní vyhláškou a chystá se novela vodní-
ho zákona.
Aktivity koncepce podporuje 
právě ČNV ONK, který je nevlád-
ním sdružením občanů a práv-
nických osob, které sdružuje 
odborníky a zájemce o možnos-
ti omezování následků přírod-
ních i  průmyslových katastrof, 
zlepšení systému varování 
a  prevenci mimořádných udá-
lostí. Členy jsou zástupci ČHMÚ, 
HZS, Úřadu vlády, ministerstev 
životního prostředí, zeměděl-
ství, vnitra, zahraničí a  místní-
ho rozvoje, Státního úřadu pro 
jadernou bezpečnost, ČSČK, 
výzkumných ústavů, vysokých 
škol, České asociace pojišťoven i zástup-
ci soukromého sektoru. Výbor se věnuje 
i mezinárodní spolupráci.
Od října 2013 jsou v ČR srážky pod dlou-
hodobým průměrem, i když jistě pama-
tujete krátkodobé záplavy, které toho 
roku do  malých povodí v  okolí přinesla 
noc na  2. červen (po  velmi deštivém 
květnu cca 76 mm vody za 12 hodin).
Dlouhodobý roční srážkový normál sta-
novený ČHMÚ pro Středočeský kraj je 
590 mm. A jak to u nás bylo minulý rok? 
Napršelo 630 mm a to za celkem 157 dní 
(z toho 29 dní padal sníh).
Počasí na začátku roku 2017 bylo po pěti 
letech znovu opravdu zimní. V  lednu při 
průměrné měsíční teplotě skoro −5º C 
patnáct dnů sněžilo, a protože se teplota 
dostala nad nulu jen dvakrá, tak sníh vy-

držel. 8. ledna přelétávalo nad soutokem 
asi 60 divokých hus – a  kupodivu mířily 
na sever! Několik dní před nimi se tu ob-
jevilo asi čtyřikrát větší hejno kormoránů. 
Hasiči tentokráte uspěli s  ledovou plo-
chou na hřišti, bruslilo se i na Sázavě, kde 
se ale do odstřelu ledu pustili již 11. února.
Březen byl údajně nejteplejší od  počát-
ku měření (1775), v Davli byla průměrná 
teplota +5,89 ºC. Vše šlo rychle do květu 
a tak mráz na konci měsíce a na začátku 
dubna udělal i u nás značné škody na za-
hrádkách a v sadech. Bouřek bylo zazna-
menáno celkem 43, první přišla 10. dub-
na, v červnu bouřilo téměř každý druhý 
den, v červenci jedenáctkrát.
První mrazík na  podzim nastal až  4. lis-

topadu, celodenní mrazové teploty 
až první dny prosince současně s prvním 
sněhem. Mírné oteplení v druhé dekádě 
prosince nedosáhlo v denních maximech 
přes 5 °C, v noci byly teploty okolo nuly. 
Oteplení střídalo ochlazení, ale Vánoce 
opět nebyly bílé.
V únoru roku 2018 celkem 21 dní mrzlo, 
i  v  lednu napadl nějaký sníh, ale srážek 
bylo celkově málo. Počasí přešlo z mrazů 
rychle do  vysokých teplot, takže všech-
no vykvetlo naráz, včetně hladiny Vlta-
vy, pokryly vrstvy pylu, problémy mají 
alergici. Také toto pravděpodobně má 
na  svědomí dlouhotrvající sucho – jeh-
ličnany bojující o  přežití mají tendenci 
více plodit. Že to nemají jednoduché, lze 
vidět i uprostřed Davle – oslabené stro-
my ničí i  tady kůrovec… Toho lze vidět 

i v okolních lesích, kde v říjnu řádil orkán 
Herwart. Prohnal se nad střední Evropou 
v neděli 29. 10. 2017, v Česku si vyžádal 
čtyři oběti. Silný vítr vyvracel a  lámal 
stromy, strhával střechy, na řadě míst po-
škodil rozvodnou síť, mnohde nejezdily 
vlaky. Podle podniku Lesy ČR silný vítr 
poškodil, vyvrátil, nalomil nebo zlomil 
1,4 milionů stromů. V Davli začalo foukat 
o půlnoci, za dva dny napadlo 25,5 mm 
srážek, tj. více než dlouhodobý říjnový 
měsíční průměr.
Píši tyto řádky na  počátku 2. polovi-
ny května, kdy konečně začalo pršet 
a ze zpráv se dovídáme, že dočasný mi-
nistr zemědělství odvolal „kvůli kůrovci“ 
ředitele státních lesů. Ministr životního 

prostředí v  rozhovoru pro ČT 
říká, že „kdyby byl věděl, že hro-
zí kalamita…“
– Jistě ví, že lesy, které pokrývají 
1/3 území ČR jsou podstatnou 
součástí životního prostředí, 
ale zároveň je to člověk, který 
v  minulosti přikyvoval teoriím, 
že „lesy vyšších poloh (tj. ty, které 
v  NP Šumava zlikvidoval laska-
vou péčí člověka výše zmíně-
ný kůrovec) nemají pro krajinu 
žádný význam v  odtoku vody 
z povodí“. Zdá se, že nás neohro-
žuje jen extremita počasí nebo 
dokonce předpokládaná změna 
klimatu.

V  dubnu předpovídané ojedinělé pře-
háňky a  bouřky se  do  Davle tak nějak 
nedostaly, vyskytly se 3x a dodaly 4,7 mm 
srážek, další do poloviny května 1,1 mm. 
Je takové sucho, že ani tráva či jahody ne-
chtějí růst – příčinou může být i relativně 
dlouhá zima (mrazy −15 °C na konci února 
a další až do konce 2. dekády března).
Mezi dosavadními 244 dubny od  roku 
1775 se umístil letošní duben na druhém 
místě (s  +15,6 °C v  Praze-Klementinu) 
jako nejteplejší, v Davli to bylo +12,45 °C.
Současně od  začátku dubna pokračuje 
negativní srážková bilance – v ČR spadla 
v první polovině letošního dubna jenom 
asi polovina srážkového normálu. Očeká-
vá se, že se srážkový defi cit bude nadále 
zvyšovat. Šetřeme vodou!

Kv
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Aktuálně z místních spolků

Farní charita Starý Knín, jejíž pracovníci 
pomáhají seniorům a osobám se zdravot-
ním postižením také v Davli, Štěchovicích 
a  nejbližším okolí, oslavuje v  letošním 
roce 25 let svého trvání.
Hlavní den oslavy 3. března 2018 započal 
slavnostní bohoslužbou za  účasti pana 
kardinála Dominika Duky, mnoha dalších 
milých hostů, pracovníků a dobrovolníků 
v  kostele sv. Františka z  Assisi ve  Starém 
Kníně. Při této příležitosti se také připomí-
nal svátek sv. Anežky České, zakladatelky 
charitního díla v  Českých zemích. Pro-
gram pak pokračoval slavnostním setká-
ním v místní sokolovně.
Na  počátku veškerého našeho snažení 
byl pan dr. Žák, dvě zdravotní sestry a dvě 
pečovatelky, které se  staraly o  potřebné 
v  Novém Kníně a  nejbližším okolí. Měli 
podporu pouze místních starostů a dvou 
lékařek. Jednalo se především o pečova-
telskou službu.
Během 25 let se  mnohonásobně zvýšil 
nejen počet zdravotnických i  sociálních 
pracovníků a  jejich klientů, ale rozrostl 
se  i  region poskytování terénních služeb 
z  jednoho střediska na  jedenáct (Nový 
Knín – Dobříš, Davle -Štěchovice, Petrovi-
ce – Sedlčany, Votice, Neveklov, Kamýk, 
Svaté Pole, Hořovice, Bratronice, Velké Po-
povice, Praha 6) a také počet služeb. Nyní 
se  poskytuje nejen pečovatelská služba, 
ale i osobní asistence, odlehčovací služba, 
sociálně aktivizační služba pro seniory. 
Potřebné rodiny najdou naši pomoc 
a podporu ve službě azylový dům v Mok-

rovratech a  sociálně aktivizační služby 
pro rodiny na  Novoknínsku, Dobříšsku, 
Sedlčansku a Voticku. Převzali jsme také 
provoz nízkoprahového klubu pro děti 
a mládež v Hořovicích. Sami už mnohdy 
klienty a  uživatele služeb nevyhledává-
me, žádají nás o pomoc sami na základě 
dobré zkušenosti, kterou s našimi služba-
mi udělali např. jejich sousedé či známí. 

Jsme stále stavěni před nějaké výzvy, ať už 
ze strany starostů obcí, kde sloužíme, ane-
bo ze strany rodin, kde potřebují naši péči. 
Nevyhýbáme se jim a snažíme se v rámci 
svých možností neříkat těmto výzvám ne. 
Každé takové ne by se velmi rychle nepří-
znivě vrátilo. Máme velkou starost o zajiš-
tění práce a fi nancování ve službách pro 

více než 130 zaměstnanců, ale ohromnou 
radost z každého poděkování, povzbuze-
ní a dobré rady, kterých se nám dostává.
Pevně věříme, že budeme i nadále schop-
ni služby poskytovat, že budeme fungovat 
ke spokojenosti současných i budoucích 
klientů. V  letošním roce jsme se radovali 
z mimořádných výtěžků Tříkrálové sbírky, 
což můžeme vnímat i tak, že se o nás stá-

le více ví a dárci nemají problém na naše 
účely příspěvek do  kasiček vložit. Mno-
hokrát děkujeme všem pracovníkům i kli-
entům našeho střediska Davle – Štěcho-
vice za skvělou práci a místním autoritám 
za podporu.

Vaše Stáňa Krejčíková, vedoucí sociálního 
odboru FCH Starý Knín

Vltavan Čechy ve spolupráci s členský-
mi spolky Vltavanů a za přispění ČVUT 
organizačně napomohly vydání knihy 
„Historie voroplavby v Čechách“ auto-
ra Jiřího Svobody. Kniha o  190 strán-
kách je rozdělena do  několika částí, 
které vystihují historii vorařství u  nás. 
Její vydání bylo slavnostně uvedeno 
do  života 22.3.2018 v  Knihovně Stra-
hovského kláštera. Proč zrovna tam? 

Nabídka pana opata Michaela Josefa 
Pojezdnýho Strahovského kláštera 
slavnostní uvedení knihy do  života 
právě v nejstarší a nejcennější nejlépe 
zachovalé knihovně kláštera premon-
strátů se nedala na jedné straně odmít-
nout. Nabídka v sobě ale skrývala i ur-
čitou symboliku. Totiž na konci chodby 
nad dveřmi visí portrét opata Kryšpína 
Fucka, který před polovinou 17. století 

splavnil horní tok Vltavy až  do  Prahy. 
Jinak sbírka knihovny čítá na 300 tisíc 
svazků, které jsou rozděleny na  dva 
sály klasicistní fi lozofi cký a barokní te-
ologický. Nejstarší část dnešní knihov-
ny, barokní teologický sál, vznikl v  le-
tech 1671 až 1674, hlavní klasicistní 
klenutý fi losofi cký sál pochází z  roku 
1794 a svou výškou přesahuje dvě pa-
tra budovy. Sálům dominují nástrop-

Farní Charita slaví 25 let svého trvání

Voraři v Čechách
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Aktuálně z místních spolků

Dne 14. 3. 2018 členové spolku Vltavan 
Davle – J. Bílek, E. Slanec, O. Volešáková 
a  M. Kolbeková u  příležitosti 90. naro-
zenin bratra Josefa Jansy navštívili jeho 
současný Domov Maják v Příbrami a po-
blahopřáli mu k jeho významnému jubi-
leu. Mimo balíčku obdržel písemné bla-
hopřání spolku a starosty Městyse Davle 

Mgr. Jiřího Prokůpka. Opakovaně děkoval 
a byl upřímně dojat. Přestože je nechodí-
cí, je na  první pohled vidět, že  personál 
Domova Maják poskytuje vynikající so-
ciální péči pro všechny seniory s různým 
stupněm postižení včetně nepřetržité 
zdravotnické a ošetřovatelské péče. Sou-
časně jsme pro pacienty uspořádali be-

sedu na  téma Voraři. Zájem seniorů byl 
ohromný. Všichni obdivovali promítnutá 
DVD o stavbě vorů, historii šífařství a čin-
nost vltavanských spolků nejen u nás, ale 
i v zahraničí. Byli jsme rádi, že  jsme tuto 
besedu pro seniory uspořádali a  udělali 
jim více radosti, než jsme očekávali.

Výbor Vltavanu Davle

Vltavané na návštěvě v domově pro seniory

ní fresky Siarda Noseckého a  Antona 
Maulbertsche.
Zástupce pana opata na  úvod přivítal 
všechny přítomné. Pan Nikolaj Savický 
a prezident Vltavanu Čechy Ing. Jaroslav 
Camplík v  krátkosti vysvětlili průběh 
vzniku a  vydání knihy a  sám autor Jiří 
Svoboda poté hovořil o jednotlivých od-
dílech knihy. Jeho zkušenosti a  skuteč-
ně prožité příběhy v průběhu získávání 
historických podkladů pro knihu zaujaly 
všechny přítomné. Uvedení knihy bylo 
slavnostní a  důstojné, přispěla k  tomu 
i  účast zástupce MK ČR, Paroplavební 
společnosti, zástupce ČVUT a tisku.
Na  závěr slavnostního uvedení knihy 
pan N. Savický pronesl krátký přípitek.

Text: MVDr. E. Slanec
Foto: Ing. Josef Bílek
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12. května v  sále Hotelu Pivovar, byly 
velkým poděkováním všem ženám, 
matkám a  babičkám za  jejich starostli-
vou a laskavou péči svým drahým.
Oslavy pořádal Městys Davle a  spolek 
Vltavan. Již tradičně byly zahájeny vy-
stoupením dětí z místní mateřské školy. 
Jejich velmi pěkné pásmo písní a  bás-
ní bylo pohlazením na  duši, mnohým 
se  v  očích zatřpytily slzy. Děti byly od-
měněny bouřlivým a  zaslouženým po-
tleskem a byly jim předány drobné pa-
mlsky. Všechny přítomné ženy od  nich 
obdržely malé vkusné dárečky, které 
děti samy vyrobily.
Starosta městyse Mgr.  Jiří Prokůpek 
a  předseda Vltavanu Ing.  Josef Bílek 
poblahopřáli přítomným matkám, ba-
bičkám a ostatním ženám a jako podě-

kování za  jejich 
obětavou a  lás-
kyplnou péči 
o  své nejbližší 
obdržely kytičku 
karafi átu. Samo-
zřejmě nechyběl 
zákusek a káva.
K  dobré pohodě 
a  milému po-
sezení přispěla 
i oblíbená hudba 
kapelníka Anto-
nína Kubíčeho, 
která hrála nejen 
k poslechu, ale i k tanci.
Letošní oslavy Dne matek se  opravdu 
vydařily a přispěly k dobré náladě a pří-
jemné pohodě všech přítomných, ze-

jména vystoupení dětí je naplnilo zdra-
vým optimismem.

Výbor Vltavanu Davle

Skupina bývalých vrcholových veslařů 
se  vydala z  Českých Budějovic do  Pra-
hy, aby uctila historii vorařství a  zároveň 
625. výročí úmrtí Jana Nepomuckého, kte-
rý je patronem mostů a všech řemesel, jež 
mají co do  činění s  vodou. 
Se  skupinou jel i  stříbrný 
olympijský medailista Vác-
lav Chalupa. Pro svou pouť 
si vybrali jako dopravní pro-
středek veslice Liteboat, kte-
ré nejde převrhnout.
Během své pouti dne 
7. 5. 2018 se  zastavili u  nás 
v Davli a spolek Vltavan jim 
připravil krátkou exkurzi 
po  muzeu ve  Vltavance 
a  poskytl oběd. Veslaři si 
muzeum prohlédli s  vel-
kým zájmem a  mnoho 
vystavených exponátů si 
fotili. Po  krátké zastávce 
se  vydali dokončit svoji 
cestu pod čtvrtý oblouk 
Karlova mostu, tedy pod 
místem, odkud byl Jan Ne-
pomucký svržen do Vltavy. 

Téměř dvousetkilometrovou trasu zvlád-
li za čtyři dny a přitom spali u řeky. Ces-
tu pomáhal plánovat i poslední vltavský 
vorař Václav Husa, podle kterého vybrali 
patnáct míst spjatých s historií vorařství.

Veslaři akci pojali jako poutní plavbu, neby-
ly to žádné závody. Přesto už zde byla znát 
na veslařích únava a bolela je zadní část těla 
a zejména ruce měli samý mozol a puchýře.

Jaromír Němec

Den matek – vám poděkování a lásku vám

Po stopách vltavských plavců
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Valná hromada Spolku Daveláček

VIII. valná hromada Spolku Daveláček 
proběhla 4. dubna 2018 a  její náplní 
bylo jednak shrnutí činnosti za uplynu-
lý rok 2017, tak plán činnosti pro letošní 
rok. Členové spolku byli detailně sezná-
meni s  dosavadním plněním projektu 
„S Daveláčkem pro rodinnou pohodu“, 
který má za sebou první půlroční půso-
bení, a také odevzdanou první monito-
rovací zprávu, která je pro plnění pro-
jektu velmi zásadní. Projekt a jeho náplň 
je v současné chvíli již splněna ze 70 %. 
Vzhledem ke  skutečnosti, že  ve  dvou-
letém období trvání projektu máme 
navázat aktivní spolupráci s cca 45 ro-
dinami a za půl roku působení projektu 
již spolupracujeme skoro s  30  rodina-
mi. Rodin, které potřebují pomoc, je 
v  našem regionu stále mnoho. Dalším 
důležitým bodem valné hromady bylo 
schválení spolupráce s  Potravinovou 
bankou. Po úhradě celoročního poplat-
ku ve  výši 3000  Kč, se  následně může 
neomezeně čerpat potravinová pomoc 
pro potřebné rodiny.
Prioritou Daveláčku zůstává i  nadále 
pomáhat dětem ze sociálně znevýhod-
něných rodin v  našem regionu Prahy 
západ. Postupně rozšiřujeme působení 
spolku a  začínáme více spolupracovat 
s  obecním úřadem v  Jílovém u  Prahy. 
Oslovujeme okolní základní a mateřské 
školy a obecní úřady, kteří jsou nejlépe 
informováni o  situaci rodin, které po-
moc a podporu potřebují.
Díky dlouholeté podpoře Nadačního 
fondu AVAST jsme mohli v  letošním 
školním roce dětem zaplatit zájmové 
kroužky podle jejich vlastního výběru. 
Mezi děti jsme rozdělili 40 000 Kč.
Také v letošním roce oslovíme s novým 
projektem Nadační fond AVAST a  věří-
me, že  navážeme na  velmi úspěšnou 
tříletou spolupráci.

Sbírka oblečení a obuvi

V  letošním roce již nevyhlašujeme jar-
ní a podzimní sbírky oblečení a obuvi, 
ale sbírka probíhá celoročně. Je to díky 
naší nové kanceláři v budově obecního 
úřadu ve druhém patře, kde máme pro-
story na uskladnění věcí.

V  případě, že  máte doma zachovalé 
a  vyprané dětské oblečení i  oblečení 
pro dospělé, které by mohlo posloužit 
ještě jiným, můžete ho darovat a  při-
nést do  kanceláře Spolku Daveláček. 
V případě naší nepřítomnosti ho může-
te zanechat u dveří. Shromážděné oble-
čení bude nabídnuto rodinám, o které 
se staráme, případně dalším občanům, 
kteří nás oslovili s žádostí o pomoc.
Děkujeme všem za darované věci, kaž-
dé pomoci a podpory si velmi vážíme.

Další aktivity

Připravujeme Dětský den, který proběh-
ne v neděli 3. června 2018 od 10 hodin 
v  davelském parku a  tradičně to bude 
den určený pro všechny děti, kteří si 
přijdou zasoutěžit a pobavit se.
V  době letních prázdnin uskutečníme 
několik celodenních výletů, abychom 
dětem zpříjemnili dobu letních prázd-
nin. Děti ze  sociálně znevýhodněných 
rodin často nemají na prázdniny žádný 
program. Rodiče s nimi nikam nejezdí, 
proto se  budeme snažit tuto situaci 
řešit a využít kromě venkovních aktivit 
také naše prostory kanceláře jako od-
polední hernu.
Velice nás těší současná spoluprá-
ce s  paní Hanou Navrátilovou, která 
v  prostorách Daveláčku připravila 

velmi zajímavou přednášku (nejen) 
pro seniory v  rámci celonárodní-
ho týdne trénování paměti. Davle 
se  tak stala jednou z  388  míst v  ČR, 
kde se tato osvěta trénování paměti 
uskutečnila. Příjemným výsledkem 
přednášky bylo zjištění, že  se  při-
hlásilo hodně občanů, kteří měli zá-
jem dozvědět se, jakým způsobem 
lze naši paměť i  celkovou duševní 
kondici ovlivnit a  zlepšit. Všichni 
zúčastnění se  navíc rozhodli v  těch-
to „Hrátkách s  pamětí“ pokračovat 
a  pravidelně navštěvují tematic-
ké lekce. Jsme moc rádi, že  tako-
vá spolupráce vznikla. Naplňuje to 
naši představu o  propojení činnosti 
v  obci různých spolků nebo jednot-
livců a k sounáležitosti života v Davli.
Další informace jsou dostup-
né na  našich webových stánkách 
www.davelacek.cz. Podrobné infor-
mace o  projektu, jeho plnění a  rozpis 
jednotlivých aktivit, které s našimi kli-
enty organizujeme, je také dostupný 
na webových stránkách.
Děkujeme všem našim podporovate-
lům a dárcům za jejich pomoc a zasla-
né finanční dary na náš transparentní 
účet.

Těšíme se na setkání s vámi.
Spolek Daveláček

Daveláček

Aktuálně z místních spolků
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Letos jsme začali s přípravou čaroděj-
nické hranice až těsně před hlavní akcí, 
jelikož jsme měli připravené objemné 
kmeny stromů již dopředu a  nebylo 
nutné provádět větší dřevorubecké 
umění někde ve stráni. Opět s myšlen-
kami další úspěšné akce jsme se spo-
lečně sešli v  poměrně hojném počtu 
k  této náročné stavbě a  to i  přes le-
tošní ztráty některých význačných po-
mocníků z  řad sboru. Naopak musím 
zmínit a  poděkovat, že  se  zúčastnilo 
několik dalších podporovatelů sboru 
a pomohli nám s touto náročnou stav-
bou. Jako každý rok tak i letos jsme byli 
odhodlání udělat pro akci zase něco 
víc než ostatní léta, a  tak jsme stavěli 
a stavěli, až jsme se dostali se stavbou 
do  nevídané výšky 4  metrů. To tady 
ještě nebylo, ale samozřejmě i  tento 
počin měl svá úskalí a  museli jsme 
naopak slevit ze  stavby rozlehlého 
čarodějnického motivu tak, abychom 
byli schopni jednoduše umístit ča-
rodějnici na  vrcholu celé vatry. Proto 
jsme letos vyrobili jednoduchou, ale 
efektní „tryskovou“ čarodějnici. Jako 
zvýraznění její tryskové vlastnosti 
jsme ji obohatili o malé ohňostrojové 
fontánky, které měly vzplát v momen-
tě podpálení celé hranice. Proto jsme 
určili pyrotechnika, který měl za  úkol 
svést všechny drátky na  přístupné 
místo a  trysky odpálit v  pravý čas. 
Pak nastal poslední den v dubnu, a už 
jsme se začínali po obědě scházet tak, 
aby vše proběhlo bez problémů, jeli-
kož jsme si uvědomovali, že počasí je 

úžasné a že bude požadavků ze strany 
návštěvníků až  dost. Po  tolika letech 
pořádání této „mega“ akce, každý 
z nás již ví, co má dělat,a tak jako houf 
mravenečků jsme se  začali hemžit 
po  hasičárně a  připravovat a  navážet 
zásoby a věci na místo akce do parku. 
Jako předchozí roky jsme opět pozva-
li hudební reprodukci pro veselejší 
atmosféru a  hlavně pro emocionální 
zdůraznění samotné zapálení čaroděj-
nické hranice (vždy už hraje úžasná Vl-
tava). O zábavu dětí a dorostu se sta-
rali kamarádi ze  spolku Trepka. Letos 
jsme dokonce dodali i malé věcné dár-
ky do soutěží, tak aby se děti motivo-
vali při plnění soutěžních disciplín. Pro 

neunavené děti byl ještě zajištěn vel-
ký dětský skákací hrad, kde se  mohli 
pěkně vyřádit a ztratit poslední zbytky 
jejich věčné energie. Na  tomto místě 
musím poděkovat tradičním sponzo-
rům, kteří dodali pro děti buřty a  ba-
lonky štěstí – děkujeme!!! Přes některé 
malé nedostatky v  občerstvení, které 
se  už snažíme odstranit, aby se  příš-
tí roky už neopakovaly, si myslíme, 
že se akce opět vydařila a všichni jsme 
si užili krásné odpoledne až  do  noč-
ních hodin. Na  závěr byl předveden 
úžasný ohňostroj, který umocnil do-
jem celé povedené akce. Děkujeme 
všem a těšíme se na vás opět příští rok.

Václav Nepraš

V letošním roce si připomínáme 100 let 
od  vzniku Československa. Ve  starých 
kronikách našeho sboru je nejedna 
zmínka o tom, jak si naši předkové, pře-
devším ve třicátých a čtyřicátých letech 
20. století, tuto událost připomínali. 
Vlastenectví a  národní hrdost se  obje-
vovala pravidelně i v každoroční zprávě 

o  pálení oslavné hranice v  předvečer 
narozenin prezidenta Tomáše Garri-
gua Masaryka. Tu pořádali sloupečtí 
hasiči s  patřičnou důstojností, průvo-
dem a  pietním aktem, kterému dělal 
doprovod místní trubač. Současnost je 
v mnohém jiná, ale některé pocty zůstá-
vají. Davelští hasiči začínají svou valnou 

hromadu státní hymnou s  hudebním 
doprovodem z vlastních řad. I my jsme 
se  rozhodli začít naší květnovou noční 
soutěž důstojně, státní hymnou. Před 
více než dvěma stovkami návštěvníků ji 
zazpívala skvěle a bez ostychu osmiletá 
Sofi e Heralová. Děkujeme.

Čarodějnice s davelskými hasiči

SDH Sloup

pokračování na str. 16
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Sloupečtí hasiči na  jaře již tradičně ne-
zahálejí. Pořádají nejrůznější akce nebo 
se  zúčastňují akcí spřátelených sbo-
rů. Pořádali jsme vepřové hody, sběr 
železného šrotu a  pálení čarodějnic. 
Připojili jsme se  při davelském maso-
pustu, k mezinárodní oslavě Dne Země 
a uspořádali již XI. ročník Nočního úto-
čení v JZD v rámci Poháru starosty OSH 
Praha-západ.
Noční útočení se  letos konalo v  sobotu 
12. května. Do  Sloupu dorazilo 20 druž-
stev z blízka i z daleka. Občerstvení bylo 
bohaté, až do brzkých ranních hodin hrá-
la osvědčená kapela MOP ROCK, návštěv-
níky lákala bohatá tombola a k vidění byly 
pěkné sportovní výkony. V kategorii žen 
získala vítězný hattrick domácí děvčata 
ze  Sloupu, která dosáhla času 18,51  s. 
V  kategorii sportovních družstev mužů 
si odvezl pohár za  první místo Křížko-
vý Újezdec s časem 16,37 s a v kategorii 
PS 12 družstvo Dolních Břežan s  časem 
23,08 s. Akce se zdařila a my si dovoluje-
me poděkovat všem, kteří se na akci po-
díleli, a všem štědrým sponzorům.
Na  poli sportovním se  daří především 
mladým hasičům a našim ženám. Děvča-
ta se letos účastní Extraligy v PS a o jejich 
výsledcích vás budu informovat v příštím 
čísle. Muži i ženy se účastnili v sobotu 5. 
5. okrskového cvičení v Pikovicích. Dařilo 
se oběma družstvům a tak jsme si opět 
po roce přivezli putovní poháry 9. okrs-
ku. Mladí hasiči měli na  závody velmi 
bohaté jaro. Účastnili se  Uzlové štafety, 
Kosteleckých útoků a začali běhat Podli-
panskou ligu. Všude se  jim velmi daří. 
Za zmínku stojí velký úspěch ve 24. roč-
níku Chlumeckého poháru, kde „zaperli-
li“ především mladší, kteří se po skvělém 
výkonu umístili na zaslouženém 1. místě. 
Starší byli pátí. Okresní kolo ale klepalo 
na  dveře a  nebyl čas na  nic jiného než 
na trénink. Nejnáročnější závody sezony 
se konaly 19. 5. v Libni. Mladší měli za cíl 
skončit na stupních vítězů, neboť v této 
kategorii se soupeři každým rokem zlep-
šují. Nedařilo se  dle tréninkových časů, 
vše rozhodla až královská disciplína po-
žární útok a  troška štěstíčka. Celkové 
1. místo z 9. Starší ke vší úctě k soupeřům 
opět neměli kvalitní konkurenci, i  když 
pár družstev už jde správným směrem! 
Vyhráli všechny disciplíny včetně útoku 
CTIF, který byl z našeho pohledu hodně 

nepovedený. Vítězstvím si část družstva 
vybojovala právo reprezentovat okres 
Praha-západ na krajském kole ve dnech 
15.–16. 6. 2018 na městském atletickém 
stadionu ve  Vlašimi pod hlavičkou vý-
běru OSH Prahy-západ. Náš okres repre-
zentujeme již popatnácté v  řadě, což je 
myslím úctyhodná bilance. Snad se nám 
bude dařit. Držte nám palce:-)

SDH Sloup zve všechny své pří-
znivce a  sportovce na  fotbalový tur-
naj starých gard, který se  uskuteční 
v  rámci Oslav piva, fotbalu a  muziky 
4. srpna na  sloupeckém hřišti. Další 
informace o  činnosti sboru najdete 
na www.sdhsloup.cz

Zapsala Svatava Chrastilová, kronikářka 
sboru

dokončení ze str. 15
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Den Země se slaví každoročně 22. dub-
na a  jeho cílem je upozornit na  pro-
středí, ve  kterém žijeme. Jaký dopad 
na  planetu Zemi mají aktivity člověka. 
V moderním pojetí je to ekologicky mo-
tivovaný svátek, který nás upozorňuje 
na  dopady ničení životního prostředí, 
na  nutnost recyklace odpadků a  mno-
hé další důležité ekologické otázky.
První Den Země byl slaven 22. dubna 
1970 v San Francisku. OSN začala tento 
svátek slavit o rok později v roce 1971 
a v roce 1990 se k Americe připojil zby-
tek světa. 22. duben se stal Mezinárod-
ním dnem Země a dnes se slaví po ce-
lém světě bez ohledu na původ, víru či 
národnost. Země patří nám všem a my 
všichni bychom se  měli zamyslet nad 
tím, jak se k ní chováme.
V Davli se na Den Země také nezapomí-
ná. Děti ve škole si ho připomínají pro-
jektovým dnem, kdy řeší různé ekolo-
gické otázky a sbírají odpadky po Davli. 
Městys Davle pak pořádá pravidelnou 
již tradiční sobotní akci na úklid obce. 

Nutno konstatovat, že  akce spojená 
se  Dnem Země je u  davelských obča-
nů velmi neoblíbenou akcí. Přestože 
je to akce tradiční, opakující se  pravi-
delně v předem daném termínu, který 
se odvíjí právě od 22. dubna a navíc je 
ze strany městyse Davle velmi pečlivě 
připravená. Pamatuje se  na  jednot-
livé části Davle, jsou předem určená 
4 stanoviště pro oblasti, kde občané 
bydlí: Davle – fotbalové hřiště, Sázava 
– u  lípy, Račana – u  dětského hřiště, 
Sloup – u  hasičárny. Pro občany jsou 
připraveny pytle, rukavice, napicho-
váky na  sběr odpadu. Jako odměnu 
a  poděkování se  následně všichni zú-
častnění setkají u ohně, kde se mohou 
občerstvit davelským špekáčkem a pi-
tím. Přesto je odezva ze  strany obča-
nů takřka nulová. Zvykli jsme si na to, 
že  chodí pravidelně určitá skupinka 
našich občanů, ale letošní rok překo-
nal v  účasti všechny roky předešlé. 
Nebudeme uvádět jmenovitě všechny 
zúčastněné, i  když je to velmi krátký 

seznam, ale počty stojí za  zveřejnění. 
V centrální Davli přišly tři rodiny a jed-
na paní s  pejskem, na  Sázavě 1 rodi-
na a na Račanech 3 rodiny. Ve Sloupu 
již tradičně patří Den Země hasičům, 
kteří se do této akce pravidelně zapo-
jují a tvoří tak jednu velkou úklidovou 
rodinu, ke  které se  pravidelně přidají 
další dvě až  tři rodiny, také úklidové 
stálice. Sloupeckým hasičům a  všem, 
kteří se  pravidelně této akce zúčast-
ňují, patří velké poděkování. Bylo by 
velmi záslužné, kdyby byl pochopen 
smysl této akce, že občané dělají něco 
pro sebe, užitečně stráví 2 hodiny úkli-
dem obce, kde žijí a na které jim záleží. 
Následně se  společně sejdou u  ohně, 
občerství se a setkají se na popovídá-
ní se  sousedy. Proč se  tato myšlenka 
nedaří několik let v Davli prosadit? Vel-
mi úsměvné však je poslouchat stesky, 
proč se  v  Davli nic neděje, případně 
jiné kritické poznámky jako například, 
že je v Davli nepořádek…

Jana Slancová

Spalničky jsou vysoce nakažlivé viro-
vé onemocnění, které se  velmi snadno 
šíří vzdušnou cestou. Začíná horečkou, 
příznaky zánětu horních cest dýchacích 
(rýma, kašel), zánětem spojivek. Násled-
ně vzniká vyrážka, začínající za  krkem 
a šíří se po celém těle, objeví se i červe-
né skvrny na sliznici tváří v ústech.
Inkubační doba obvykle trvá 7 až  21 
dnů. Období nakažlivosti začíná den 
před začátkem počátečních přízna-
ků onemocnění a  končí do  čtyř dnů 
po  vzniku vyrážky. Byť v  současné 
době jde o pouhý zvýšený výskyt one-
mocnění spalničkami, je nutné již nyní 
přijmout veškerá vhodná opatření, kte-
rými by bylo možno zabránit dalšímu 
šíření tohoto onemocnění. Zvýšená 
pozornost by měla být věnována ma-
teřským školkám, dětským skupinám, 
školám a dalším místům, kde se ve zvý-

šené míře shromažďují děti a obyvatelé 
Vašich měst. Proto se na Vás na základě 
doporučení Bezpečnostní rady Středo-
českého kraje obracím se žádostí, abys-
te dále informovali své občany, aby do-
držovali následující obecná preventivní 
hygienická opatření:
Vyhněte se  kontaktu s  nemocnými lid-
mi. Nechoďte na  místa s  velkou kon-
centrací lidí. Myjte si často a opakovaně 
ruce:
• mytím rukou mýdlem pod teplou 

tekoucí vodou se  snižuje pravdě-

podobnost onemocnění

• pokud není voda a mýdlo k dispo-

zici, doporučuje se  použít desin-

fekční gely na  ruce na  alkoholové 

bázi

Při kašli a kýchání si kapesníkem zakrý-
vejte nos a  ústa. Po  použití kapesník 
vyhoďte do  koše. Nedotýkejte se  ru-

kama obličeje, nemněte si oči – snížíte 
tím riziko přenosu viru prostřednictví 
rukou z  kontaminovaných předmětů. 
Nepůjčujte si mobilní telefony, sklenice, 
příbory, u dětí hračky apod. Při zdravení 
se  vyhněte podávání rukou, objímání 
a líbání.
Objeví-li se u Vás jakékoli příznaky one-
mocnění, vyhledejte svého obvodního 
lékaře, nebo navštivte lékařskou poho-
tovostní službu. Pokud onemocníte, je 
nutná i vzájemná ohleduplnost k ostat-
ním – zůstaňte doma a nešiřte tak one-
mocnění dále.

Děkuji Vám za pochopení
JUDr. Robert Bezděk, CSc.,

radní pro bezpečnost a zdravotnictví SK

Den Země – 22. duben

Výskyt spalniček
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Z obce

„Cílem je, aby se  Evropa ujala celého 
svého dědictví, svého Západu, ale i své-
ho Východu a  začala dýchat oběma 
stranami plic“. (Kardinál Špidlík)

První kulatý stůl KKHS se  uskutečnil 
28.  11.  2014 na  Pedagogické fakul-
tě UK v  Praze a  jeho tématem bylo 
zamyšlení nad budoucností kultur-
ních stezek zaměřených na  propa-
gaci kulturně-historického dědictví 
a  připomenutí si významu klášterů. 
Nás v Davli by měla zajímat nově při-
pravovaná Via Benedictina – stezka 

po  středoevropských benediktin-
ských klášterech. Většina účastní-
ků se  klonila k  myšlence společné 
stezky pro všechny kláštery, neboť 
v  rámci regionu hraje větší roli blíz-
kost objektů než to, zda jde o  be-
nediktiny či cisterciáky. Na  tomto 
základě bylo doporučeno, aby jedna 
z prvních stezek vznikla mezi Ostro-
vem, Zbraslaví a Emauzy a také byla 
pracovně navržena.
Od té doby se uskutečnilo několik se-
tkání ve  významných místech (Osek, 
Emauzy, Broumov) a  posledním mís-

tem jednání skupiny byl Velehrad. 
Obec vznikla kolem cisterciáckého 
kláštera, který na  Velehradě založil 
v  roce 1205 moravský markrabě Vla-
dislav Jindřich a pojmenoval jej podle 
nedaleké vesnice (dnešního Starého 
Města) Veligrad. Na toto poutní místo 
již po tři staletí každoročně míří tisíce 
poutníků majících cíl v bazilice Nane-
bevzetí Panny Marie a sv. Cyrila a Me-
toděje.
Zde existující Cyrilometodějská cesta, 
má i  dnes co říci neboť darem písma 
nás sv. Konstantin a  Metoděj zařadi-

li mezi kulturní národy. Od  kostelíku 
sv. Jana v  Modré sem vede i  bezbari-
érová přírodovědně -historická naučná 
stezka pro handicapované. V současné 
době klášter spravují jezuité, v bazilice 
je za oltářem uložen sarkofág kardiná-
la Tomáše Špidlíka
Účastníci měli možnost projít s  míst-
ními průvodci baziliku i její obnovené 
podzemí, které dnes připomíná mimo 
jiné křesťanské mučedníky 20. století 
(martyrion). Nachází se zde i ojedině-
lá galerie svědků víry naší doby a roz-
sáhlá sbírka dochovaných románských 

kamenných fragmentů původní bazili-
ky zničené za husitských válek (1421), 
věrná kopie palladia země české, reliéf 
Matky Boží s  dítětem. Podle legend 
se obraz váže až ke sv. Metodějovi, kte-
rý měl tento reliéf věnovat české kněž-
ně sv. Ludmile při jejím křtu. Do  orá-
mování obrazu jsou vloženy ostatky 
sv. Ludmily, sv. Václava, sv. Vojtěcha 
a sv. Prokopa. Je zde vystavena i Zlatá 
růže, dar Jana Pavla II. Velehradu.
V  přednáškách byly představeny Kul-
turní stezky Rady Evropy, Evropská 
kulturní stezka sv. Cyrila a  Metoděje 
(EKSCM) a  Aktivity EKSCM. V  Evropě 
dnes existuje již 31 certifikovaných 
stezek. EKSCM vznikla jako sdružení 
roku 2013 a členy jsou Řecko, SR a ČR. 
Je zaměřená i  na  následníky obou 
bratří, tzv. Sedmipočetníků spojujících 
církevní, raně středověké i jiné kultur-
ní památky, kulturní instituce, případ-
ně turistické a přírodní atraktivity.
Následovala projekce dokumentů o ob-
nově poutního areálu v SKŠ VDCM, pro-
hlídka výstavních expozic (Velehrad 
na  křižovatkách evropských dějin + 
Bible pro malé i  velké), prezentace ak-
tuálních velehradských aktivit a  statis-
tik návštěvnosti, dále prezentace pro-
jektu Cyrilometodějské poutní stezky.
Při příležitosti „Cyrilometodějského ju-
bilea“ zde vznikly vzdělávací worksho-
py a mládež, jejichž hlavním cílem bylo 
obeznámit děti s  cyrilometodějským 
odkazem, a to zábavnou a praktickou 
formou. Pro školy jsou ve  Velehradě 
od jara 2013 nabízeny vzdělávací pro-
gramy nabízející tři témata s odkazem 
na historii Velehradu, sv. Cyrila a Meto-
děje a cisterciáky.
Protože mezi významné benedik-
tinské kláštery (Broumov, Břevnov, 
Emauzy, Kladruby, Rajhrad, Sázava, 
Teplice /ženský klášter/, Třebíč) je za-
řazen i  Ostrov u  Davle, bylo v  závěru 
jednání dohodnuto, že se příští setká-
ní pracovní skupiny KKHS uskuteční 
příští rok u nás v Davli. Jak dokážeme 
trosky naší kulturní památky předsta-
vit? Máte nějaké nápady a  doporuče-
ní? Napište nám.

Kv

Klášterní kulturně-historické stezky

Co se děje kolem nás
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Co se děje kolem nás

„Volba“…slovo, jehož synonymem jsou 
slova „výběr, alternativa, možnost, roz-
hodnutí“. Několik takových voleb lze 
označit v životě za volby zásadní. Volíme 
si svá životní povolání, co chceme dělat, 
pro jakou práci se rozhodneme. Volíme 
si životního partnera, což je pro náš ži-
vot jeden ze zásadních výběrů. Nemohu 
nezmínit v  demokratické společnosti 
právo volby do  státních orgánů, kdy 
volíme politické směřování naší země. 
Bohužel tato volba není jen o nás a na-
šich názorech, ale stáváme se  součástí 
většinového rozhodnutí, které musíme 
tolerovat.
Další zásadní životní volbou je místo, 
kde žijeme, chceme žít a založit rodinu. 
Tato volba je často ovlivněna dalšími 
okolnostmi jako například následování 
partnera, starost a péče o rodiče, výběr 
povolání, rodinné vazby, přátelé. Náš 
domov je pro nás vždy místo posvátné, 
kde žijeme se  svými nejbližšími, je to 
naše zázemí a  domov, kde jsme šťast-
ní. Štěstí v životě, hledáme každý z nás. 
V  případě, že  žijeme někde, kde tento 
pocit neprožíváme, a  navíc se  odmítá-
me přizpůsobit a tolerovat své okolí a ži-
vot v obci a nedaří se nám být tam šťast-
ní, máme možnost volby pro změnu.
Tento článek je adresován tomu, kdo 
zde žije, je evidentně nešťastný a  sní-
žil se  k  tomu, že  zbaběle škodí svému 
okolí. Někomu, kdo má potřebu udávat 
a práskat a způsobovat problémy, zřej-
mě proto, aby on byl šťastný.
Udat místní spolky živnostenskému 
úřadu za to, že pro naše davelské obča-

ny něco dělají, je nemorální, nehoráz-
né a zlé. Nestalo se  to poprvé, již jsme 
na  našich akcích řešili udání OSE, Kraj-
ské hygienické stanici a nyní se živnos-
tenskému úřadu zpovídají naši davelští 
hasiči i Slavoj Davle. Kde to jsme? Kde je 
morálka? Jak se to chováme?
Takové metody do  slušné a  vyspělé 
společnosti nepatří. Napadá mě v  této 
souvislosti citát, „Chovej se  k  ostatním 
přesně tak, jak chceš, aby se oni chovali 
k tobě.“
Nechápu, jak někoho napadne naprás-
kat naše dobrovolné hasiče, partu lidí, 
kteří jsou pro nás a život v naší obci na-
tolik zásadní a nenahraditelní. Při zása-
zích za nás nasazují své životy, ohrožují 
své zdraví. Svůj osobní čas nezištně 
obětují nám všem. Je nutné si uvědo-
mit, že  je to parta dobrovolníků, mají 
svá vlastní povolání a  toto poslání si 
zvolili jako zcela dobrovolnou činnost. 
Pracují pro nás na  úkor svých rodin, 
svého osobního času, svých koníčků 
a zájmů. Kromě svého hlavního záchra-
nářského poslání jsou součástí veške-
rého života a  dění v  obci. Bez jejich 
pomoci by se  neobešla jediná akce, 
která se v Davli pořádá. Pomáhají vždy 
a všude, dělají tu nejtěžší práci a vždy 
s ochotou. Tahle parta si zaslouží pou-
ze uznání a naši podporu.
Všechny akce, které se  v  Davli konají, 
se  neobejdou bez příprav, organizace, 
zajištění samotné akce a po jejím ukon-
čení následuje úklid, odvoz stolů, lavic, 
odpadů a  mnoho dalšího, co musí or-
ganizátoři akce zajistit. Aby se na akcích 

mohlo občanům prodávat občerstvení, 
někdo ho musí nakoupit, přivést a pře-
dem připravit pro další prodej. Jedné ta-
kové akci se věnujete celý víkend a s pří-
pravou organizace i několik dní předem. 
Všechno děláte na  úkor své vlastní 
rodiny a  svého času, pouze s  pocitem, 
že děláte něco pro druhé, pro obec, pro 
náš společný život v  jedné krásné obci 
na břehu Vltavy, kde chceme, aby nám 
bylo dobře.
Ten, kdo to nevidí a  může se  takto za-
chovat, musí být člověk, který pro 
naši obec nikdy nic neudělal, nikdy 
se do žádné akce organizačně nezapo-
jil a netuší, o čem to celé je. Bohužel ani 
nechápe a nesdílí podstatu této myšlen-
ky. Tak proč tady žije?
A jsme opět na začátku u slova „volba“. 
Prosím, když jste zde natolik nešťastná 
nebo nešťastný, odmítáte se  přizpůso-
bit a  tolerovat život a  ruch v  obci těch 
několik málo dní v roce, když se v Davli 
něco pořádá, zvolte si jiné místo ke své-
mu životu a nás tady nechte v klidu žít. 
Důsledky, které vaše nemorální chování 
způsobuje, mohou mít pro život v obci 
zásadní dohru. Kulturní život tady bude 
zcela zastaven a  staneme se  mrtvou 
obcí, kde se  nic neděje a  kde se  nám 
všem bude jen špatně žít.

Partě dobrovolných hasičů a  jejich 
rodinám patří obrovské poděkování 
za všechno, co pro nás dělají, vážíme si 
toho a máme vás rádi. S jistotou mluvím 
za mnoho davelských občanů.

Osobně moc držím palce, aby vše dobře 
dopadlo a  velký dík vám všem!!! Těším 
se  na  spolupráci s  vámi na  našich dal-
ších společných akcích.

Jana Slancová

Právo volby

Vyjádření SDH Davle

Sbor dobrovolných hasičů Davle by 
rád doplnil pár informací k  uvedenému 
článku, který vznikl jako reakce na udání 
našeho sboru Finančnímu úřadu města 
Černošice.
Předem upřímně děkujeme pisatelce 
za vyjádření podpory. Moc si toho vážíme.
Vážení občané, Sbor dobrovolných hasičů 
Davle si z kontrol, které na nás „anonymní 
udavač“ posílá, hlavu moc neláme.

Náš spolek je zcela transparentní, vždy 
zasílá povinná hlášení na  Sdružení 
hasičů Čech, Moravy a  Slezska, platí 
členské příspěvky, řádně vyplňuje 
daňová přiznání, plní své povinnosti 
a  závazky vůči ostatním včetně Ochran-
ného svazu autorského, čerpá dotace 
v  souladu s  právními předpisy, plní své 
závazky z  uzavřených smluv a  zejmé-
na na  každoroční valné hromadě vždy 
veřejně představuje rozbor hospodaření, 
zprávu revizní a  kontrolní komise 
a  rozpočet. Každá kontrola, která nás 

navštívila, dopadla dobře, a  díky radám, 
které se  nám při nich dostane, je naše 
činnost lepší. Je nutné zmínit i to, že je nám 
Sdružení hasičů Čech, Moravy a  Slezska 
při naší činnosti vždy nápomocno radou 
a metodickým vedením. Nebudeme tvrdit, 
že nás udání neobtěžují, vždy to stojí čas – 
zejména náš, pak kontrolorů i  udavače. 
Možná by bylo fajn, kdyby si konfi dent 
vše přišel vyslechnout na naši valnou hro-
madu (každoročně v únoru) a tím náš čas 
ušetřil. Možná ale chceme moc.

Výbor SDH Davle
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Zástupci SDH Davle a Sloupu se 2. červ-
na účastnili hasičské akce k  100 letům 
československé státnosti. Jsme hrdí, 
že  jsme byli vybráni, abychom Davli 
a hasiče reprezentovali. Komentář akce 
necháváme organizátorům.

Vážení a milí kolegové hasiči,
plni nepopsatelných dojmů, pýchy, národ-
ní a hasičské hrdosti a dojetí, vám chceme 
s  odstupem několika hodin od  Hasičské 
fontány Praha 2018 poděkovat a  složit 
maximální poklonu za váš heroický výkon, 
kterým jste se zapsali do dějin nejen české, 
evropské, ale i světové historie.
Když Jiří Havner, hasič ze  Skalice u  České 
Lípy a otec myšlenky uspořádat hasičskou 
fontánu právě na  Vltavě přišel s  tímto 
nápadem, setkal se  na  jedné straně s  ve-
likým nadšením a  podporou, na  straně 
druhé pak musel spolu se  svými kolegy 
z organizačního týmu čelit celé řadě situací 

a momentů, které naopak spíše nahrávaly 
pochybovačům. Dohody, které platily rok, 
najednou platnosti pozbývaly, věci, které 
se  zdály jako jasné, se  ztrácely v  mlhách 
nejistoty, ale tím, co platilo vždy a za všech 
okolností, byla neuvěřitelná podpora, 
zájem a  připravenost právě vás hasičů, 
která náš organizační tým naplňovala 
jistotou, že se vše nakonec v dobré obrátí 
a  že  sobota 2. června 2018 bude v  české 
hasičské historii přelomovým dnem.
Dnem, kdy se  více než 1000 hasičů, 
bez ohledu na  to, jestli jsou dobrovol-
ní, jestli jsou organizováni v  té či které 
hasičské jednotě, či sdružení, jestli jsou 
profesionální, jsou z  Čech, Moravy, 
nebo Slezska, postaví jako jeden ob-
rovský a  nepřehlédnutelný šik na  břehu 
nejsymboličtější řeky Vltavy, té řeky, která 
před několika lety přinesla hlavnímu 
městu, a nejen jemu, dny zkázy v podobě 
drastické záplavy, při které právě zde 

hasiči zachraňovali životy a  majetky 
svých spoluobčanů. V sobotu jste všichni 
jako jeden muž opět stanuli na vltavském 
nábřeží, ovšem při zcela jiné příležitosti 
a  my věříme, že  jste byli jako my pyšní 
na  název svého hasičského sboru, který 
hrdě nosíte na zádech.
Skládáme vám hold za  to, s  jakou 
odpovědností a  zároveň, promiňte, 
„chlapskou“ radostí a  jiskřením v  očích 
jste příkladně a  bez sebemenšího pro-
blému, či omezení Pražanů a návštěvníků 
hlavního města dovezli svá čerpadla, ha-
dice a  proudnice na  Rašínovo a  Hořejší 
nábřeží, abyste je během několika desítek 
minut připravili na  jejich největší his-
torický a monumentální výkon.
Věřte, že bylo úchvatné sledovat to červené 
hasičské mravenčení na  obou březích 
a  také na  obou mostech a  věřte prosím, 
že bylo o  to úchvatnější být svědky vaší 

Zajímavosti

inzerce

HASIČSKÁ FONTÁNA PRAHA 2018

pokračování na str. 21
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Budoucí davelský příslušník RAF se na-
rodil v  Senohrabech v  okrese Příbram 
jako syn kamenického dělníka Kar-
la a  Matyldy Panýrkových. V  letech 
1911-19 navštěvoval obecnou školu 
v Mirošově, později (1919–1923) se vy-
učil strojním zámečníkem. Jak bylo zvy-
kem v období první republiky, v  letech 
1927–1929 absolvoval prezenční službu 
v tehdejší československé armádě.
V  roce 1931 se  Josef Panýrek oženil 
(manželka Marie rozená Koutová) a po-
sléze se  jim narodily tři děti (Josef nar. 
1936, Karel nar. 1938, Marie nar. 1950). 
Před válkou pracoval jako úředník (účet-
ní) na ministerstvu dopravy.
Po okupaci se zapojil do odbojové sku-
piny našich železničářů (tzv. Tomasova 
skupina). Z  obav ze  zatčení gestapem 
Panýrek 29.  1.  1940 emigroval přes 
Maďarsko a  dostal se  do  Francie. Zde 
se v té době tvořila československá exi-

lová armáda. Panýrek se  přihlásil a  byl 
odveden dne 14.  4.  1940 ve  francouz-
ském Marseille.
Přidělen byl k 1. dělostřeleckému pluku, 
později dne 25.  5.  1940 byl přemístěn 
k  letecké skupině ve  Francii. Zde byl 
jen krátce, protože po  porážce Francie 
byl 24.  6.  1940 evakuován s  většinou 
svých spolubojovníků do  Liverpoolu 
ve Velké Británii. Českoslovenští exiloví 
letci za druhé světové války zde sloužili 
v  rámci Britského královského letectva 
(RAF). Ve  Velké Británii Čechoslováci 
postavili čtyři perutě (tři stíhací, jednu 
bombardovací) a  ostatní sloužili v  brit-
ských perutích.
Josef Panýrek byl přidělen k 312. peru-
ti, tedy k československé stíhací peruti. 
Sloužil u  pozemního útvaru jako pa-
lubní elektrikář – mechanik. V průběhu 
válečné služby byl od  28.  10.  1944 po-
výšen do  hodnosti rotmistra. V  době 

války jej postihla rodinná tragédie, když 
v  roce 1944 v  německém koncentrač-
ním táboře zahynula jeho matka.
Po  válce se  vrátil se  svou jednotkou 
do Československa (dne 5. 8. 1945) a byl 
15. 11. 1945 demobilizován. Za svoji vá-
lečnou činnost obdržel tato vyzname-
nání – 22.  11.  1944 medaile za  zásluhy 
a 6. 3. 1946 medaile za chrabrost.
I  po  válce pracoval opět jako úředník 
(účetní) na  ministerstvu dopravy. Ob-
čanem obce Davle se  stal v  roce 1949. 
V Davli bydlel na adrese Davle III-Sloup 
čp. 19. Jeho další osudy se zatím nepo-
dařilo dohledat.
Pokud má někdo nějaké další informace 
o  tomto válečném veteránovi (přede-
vším o jeho životě v Davli), bude za ně 
autor vděčný.
Děkuji.

PhDr. Pavel Buchtele
Státní okresní archiv Praha-západ

Díky magistře Lindě Gavelčíkové se na face-
bookové stránce (www.facebook. com/Da-
vleFanPage) vytvořila hezká SWOT analýza. 
SWOT je zkratka z anglického originálu, kde 
S  = Strengths (Silné stránky), W = Weak-

nesses (Slabé stránky), O  = Opportunities 
(Příležitosti), T = Threats (Hrozby). SWOT je 
tedy zkratkou pro vnitřní silné a slabé strán-
ky městyse. Pro nás zastupitele je uvedené 
jistým vodítkem, protože účast v  anketě 

byla vysoká, zejména u popisu slabých strá-
nek a může být i vodítkem pro aktualizaci 
Strategického plánu městyse Davle.

Zajímavosti

Josef Panýrek (17. 1. 1905–2. 3. 1985)

SWOT analýza z Facebooku

generální zkoušky, kdy bylo již od prvních 
taktů a  pohybů proudnic nadevše jasné, 
že tato událost se prostě zdaří!
Děkujeme vám za  to, s  jakou disci-
plinovaností a  opatrností jste se  pohy-
bovali nejen na samotných náplavkách, 
ale také při pěších přesunech centrem 
Prahy, za  jejichž zvládnutí vás obdivu-
jeme, neboť jste během dvou dnů museli 
absolvovat neuvěřitelné kvantum 
kilometrů.
A co říci k samotné sobotě 2. června 2018, 
kdy jste se  ve  22.00 hodin za  podpory 
nádherného osvětlení a  ozvučení najed-
nou stali hudebníky, tanečníky a  ve  své 
podstatě umělci zároveň?

Nejsou slova, která by ten nádherný 
zážitek, jenž jste na Vltavě doslova vykou-
zlili, popsala lépe než desítky tisíc zhléd-
nutí na  veřejných informačních sítích, 
tisíce povzbuzujících a děkovných vzkazů 
a blahopřání, která k vám doléhala doslo-
va ze všech koutů České republiky.
Vy všichni jste svým obrovským dílem 
přispěli k  tomu, že  slovo HASIČ není 
pouze slovem a  označením profese, ale 
je symbolem člověka, který jeden den 
hasí rozsáhlý lesní požár, snáší nemoc-
nou babičku z  osmého patra domu 
do sanitky, o hodinu později již jako jeden 
z  prvních pomáhá při dopravní nehodě 
a druhý den se rozloučí polibkem se svou 
manželkou, pohladí své děti po  vlasech 

a  odjede do  hlavního města své České 
republiky, aby vzal do  ruky proudnici, 
postavil se  vedle kolegy hasiče, kterého 
dost pravděpodobně vidí poprvé a napo-
sledy, a spolu s ním se poklonil 100 letům 
československé státnosti.
Vy jste to dokázali a  jste tak od  soboty 
2. června 2018 součástí historie.
Přejeme vám, abyste ve své hasičské práci 
a  poslání zažívali co nejméně těch „os-
trých“ zásahů a  naopak co nejvíce takto 
pozitivních a  příjemných okamžiků s  os-
tatními kamarády hasiči.
S poděkováním a úctou,
Jiří Havner, plk. Boleslav Lang a  David 
Sobotka za zapsaný spolek Hasičské Fon-
tány a generální partner Hasičské

dokončení ze str. 20

pokračování na str. 22
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dokončení ze str. 21

Zajímavosti

Pokud to bude možné, tak uvedené body 
doprovodím komentářem. Pokud tam ne-
uvidíte komentář, tak to není záměr! Buď 
by bod vyžadoval větší diskuzi, nebo bych 
prezentoval jen svůj názor, nikoliv názor 
celého zastupitelstva. Další věcí, kterou ne-
budu komentovat či psát, jsou věci hotové 
nebo objednané týkající se  údržby (např. 
oprava hřiště ve Sloupu) s několika výjim-
kami (rozhlas).
Na  začátku se  budu věnovat hrozbám, 
které nikdo z vás nezmínil. V této katego-
rii by měli objevovat chybějící strategie či 
živelní pohromy. Davle má platný územní 
plán, strategický plán a povodňový plán. 
Všechny dokumenty jsou pravidelně 
aktualizované. Dále sem patří strategie 
Česka a Středočeského kraje. Ovlivnit nás 
může zejména koncepce Středočeského 
kraje z hlediska dopravní obslužnosti, ale 
s  výjimkou několika diskuzí během po-
sledních let nad fungováním Integrované 
dopravy Středočeského kraje a  Pražské 
integrované dopravy, kdy se podařilo vše 
zatím vyřešit k  vzájemnému prospěchu, 
je stále problém s hlučností a stavem sil-
nice druhé třídy č. 102. Většina občanů již 
ví, že se po opravě mostu Vltavanů zahájí 
její rekonstrukce, ale bez úseku most Vl-
tavanů – Měchenice. Opravovaná silnice 
je v  majetku Středočeského kraje, který 
bude zároveň investorem této rekon-
strukce. Městys Davle pouze zprostřed-
kovává a  předává informace, ale není 
to zcela přesné, jelikož naší snahou bylo 
mnohé níže jmenované slabé stránky 
ovlivnit včetně oslovení pana poslance 
Ing. Petrtýla, radního Středočeského kraje 
pro oblast dopravy. Bohužel našim při-
pomínkám nebylo dopřáno sluchu (ne-
dostatečná podjezdná výška pod želez-
ničním mostem u  Měchenic, odvodnění 
komunikace a prostoru za ním, chybějící 
chodníky…).
Nyní silné stránky Davle. Hodně často byl 
zmiňován bankomat (zde patří velký dík 
panu starostovi, že  se  podařilo vyjednat 
podmínky, za  kterých zde Česká Spoři-
telna bankomat nadále ponechá). Často 
byly jmenovány služby (řeznictví, lékárna, 
domácí potřeby a  železářství, obchody 
s  potravinami, cukrárny) a  pohostinství. 
Dále byly zmíněny Lundonie, Česká Pošta, 
Spolek Daveláček, Slavoj Davle a zdravotní 
středisko. Dík zde patří všem davelským 
podnikatelům a spolkům.

Přesto je zde příležitost pro růst, jelikož ně-
které služby respondenti postrádali – dro-
gerie a obchod s textilem.
Na  závěr to nejpalčivější – slabé stránky, 
kde přišlo od  respondentů nejvíc odpo-
vědí. Z  odpovědí bylo nejvíce stížností 
na  hlučnost a  stav silnice druhé třídy č. 
102 a  nedodržování předepsané rychlos-
ti a nesprávné parkování. Zde, ač to bude 
znít jako výmluva, musíme konstatovat, 
že silnice je v majetku Středočeského kra-
je a nad pravidly silničního provozu dohlíží 
Policie ČR. Jediné, co můžeme dělat a dělá-
me, je to, že příslušné organizace a orgány 
na situaci v Davli upozorňujeme a jednáme 
o nápravě. Další častou výtkou je chybějící 
chodník v ul. Kiliánská a roh ulice K Pivova-
ru. Zde by to bylo na velmi dlouhé povídá-
ní, tak stručně. Pozemek je ve  vlastnictví 
Středočeského kraje a v rámci rekonstrukce 
silnice II/102 se chodníky, s výjimkou most-
ních objektů, dělat nebudou, jelikož Stře-
dočeský kraj v  rámci této stavby na  uve-
dené nemá peníze. Přesto je jistá naděje, 
že  se  podaří v  rámci projektové přípravy 
do připravovaného úseku Most Vltavanů – 
Měchenice silnice č. II/102, rozšíření chod-
níku u Pivovaru prosadit. Chybějící chodník 
u  silnice třetí třídy III 1022 (Davle-Sloup). 
Zde je to stejná písnička jako výše. Chodní-
ky můžeme budovat pouze na našem ma-
jetku. Specifi cká situace je ve Sloupu, kde 
s chodníkem je počítáno v územním plánu, 
až dojde k výstavbě v lokalitě „Z21 Sloup – 
za  silnicí“. Co se  týče zastávky Kilián směr 
Praha, tak tam se zatím nepodařilo dosáh-
nout dohody, malou náplastí může být to, 
že  bude vystavěna během rekonstrukce 
II/102 zastávka Davle, Portus (směr Praha) 
v souladu s aktuálními normami. Co se týče 
zastávky v prostoru Kejsíře, tak s tou organi-
zátor MHD nepočítá. Stav chodníků a vjezd 
na  parkoviště byla též častá připomínka, 
která bude vyřešena v rámci probíhající re-
konstrukce prostoru náměstí, s tím souvisí 
i plakátovací plocha, která bude nahrazena 
novou. Co se  týká návrhu zavést placené 
stání na parkovišti, tak s uvedeným panuje 
v zastupitelstvu shoda a máme již zpraco-
vanou studii „Parkování v  centru městyse 
Davle“. Naopak řešení se nám stále neda-
ří najít s  veřejným WC. Zrušená pobočka 
České spořitelny je velkou ztrátou, bohužel 
management akciové společnosti rozhodl 
a nedalo se to zvrátit. Pan starosta se po-
koušel jednat s jednou českou bankou, ale 
i  tam management rozhodl, že  přednost 

dostanou bývalá okresní města. Splach ka-
mení a štěrku do prostoru náměstí ze silni-
ce III/1022 se nám snad podaří eliminovat 
s  výstavbou první etapy „Protipovodňová 
opatření Davle“, kdy byla již vysoutěžena 
realizační fi rma. Nepořádek okolo stano-
viště na tříděný odpad u parkoviště je hod-
ně závislý na ukázněnosti lidí. V současné 
době byl zaveden svoz 2x týdně u plastů 
i papíru. Hodně nás trápí také značná neká-
zeň u stanoviště v Kejsíři, ale velký díl viny 
zde padá na „odpadové turisty“. Pravidelný 
Czech Point je námětem k zamyšlení, stejně 
jako výstavba venkovního fi tness, úpravy 
nábřeží do parkové podoby, bezbariérové 
přístupy a další výsadba dřevin ve vytipo-
vaných lokalitách. Co se  týče vánoční vý-
zdoby, tak zde existuje plán obnovy, podle 
něhož postupujeme, stejně se  postupuje 
v  případě oprav schodů z  centra obce 
na  Balkán. Po  rekonstrukci nádraží došlo 
k navýšení nástupiště a nyní ho nelze snad-
no překonat, ačkoli zvyková cesta nebyla 
legální, tak i nám je jasné, že lidé si hledají 
vždy nejkratší cestu. Proto městys Davle 
ve spolupráci s občany Sázavy vyzval SŽDC 
k  jednání zřízení nadchodu, kdy investici 
ponese správce kolejí a investici projekto-
vé přípravy městys Davle. Od  roku 2017 
máme hotovou objemovou studii přístupu 
k žst. Davle pomocí lávky. Několikrát zazněl 
nespokojený komentář ke znělce rozhlasu 
a  nefunkčnosti některých reproduktorů. 
Rozhlas je každoročně kontrolován odbor-
nou fi rmou a i letos bude zadán kompletní 
servis. Znělka byla a stále je diskutována za-
stupitelstvem, konsenzuální shodu můžete 
zatím slyšet každé vysílání.
Na závěr si dovolím přece jen vlastní úvahu. 
Mnoho uvedených postřehů projednává-
me na zastupitelstvu, některá témata jsou 
k řešení hned, jiná vyžadují delší čas odvislý 
od fi nančních zdrojů či hledání kompromi-
sů. A  mnoho pozitivního se  daří. Zazněly 
i  drobnosti, které mohou řešit i  občané 
sami – sebrat odpadky na zemi, upravit si 
předzahrádku či chodník zbavit plevelu. 
Velmi děkujeme všem občanům, kteří to již 
činí. A věřte, že jsou mezi námi, kteří udržují 
i  větší plochy veřejných prostranství a  je-
jich snahu jsme vždy podpořili. Představa, 
že vše „odmaká úřad“, je lichá. Tak bohatá 
naše společnost ještě není. Pokud nebude 
fungovat davelská komunita, tak se mnoho 
drobných věcí nezlepší.
Děkujeme všem respondentům za účast.

Jaromír Němec, místostarosta
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Červenec 2018

27. 7. – Garage - hřiště TJ Slavoj Davle
davelské koupání v řece – u parku v Davle

Srpen 2018

slavnosti piva a fotbalu, Davle – Sloup
31. 8. – Brutus – hřiště TJ Slavoj Davle

Září 2018

Memoriál Jaroslava Zajíčka ve Sloupu (požární sport pro děti), 
Davle – Sloup
22. 9. – Svatováclavské slavnosti – v parku v Davli

Říjen 2018

20. 10. – drakiáda – polní cesta Davle – Měchenice

Listopad 2018

– lampionový průvod – od MŠ Davle do parku v Davli
24. 11 – adventní trhy v parku v Davli
– čtvrtek před první adventní nedělí – rozsvěcení vánočního 
stromečku – park v Davli

Prosinec 2018

1. 12. 2018 – mikulášská besídka – Hotel Pivovar, Davle
– 17. KAFÍČKO nejen PRO SENIORY – Hotel Pivovar, Davle

Hledáme zdravotní sestru do ordinace praktického lékaře v Da-
vli a  Hradištku na  zkrácený pracovní úvazek. Vhodné zejména 
pro mladé důchodkyně nebo maminky. Nástup v září. Výhodné 
pracovní a  časové podmínky. K  doptání v  ordinaci praktického 
lékaře v Davli a Hradištku.

Těšíme se na Vás


